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Nieuwe natuur Flevoland
Welke plannen hebben de voorkeur?
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 Inleiding 

In het voorjaar van 2013 hebben Provinciale Staten van Flevoland besloten niet langer in te 
zetten op een ecologische verbinding tussen de Oostvaardersplassen en het Horsterwold.  
Dit nadat de rijksoverheid eerder een soortgelijk besluit had genomen. De reeds aangekochte 
gronden kunnen worden ingezet voor een programma nieuwe natuur, waartoe het plan van 
aanpak in de zomer van 2013 is gepresenteerd. Dit plan voorziet in een uitnodiging aan 
ondernemers, bewoners, terreinbeherende organisaties en gemeenten om voorstellen in te 
dienen voor ‘nieuwe natuur in Flevoland’. De criteria waaraan de ingediende plannen worden 
getoetst en gewaardeerd, de zogenaamde meetlat, zijn bekend gemaakt.  

Van april tot en met augustus 2014 hebben de indieners de gelegenheid gekregen om hun 
voorstellen verder uit te werken en toetsbaar te maken aan ‘de meetlat’. Zo nodig stelde de 
provincie indieners in staat om expertise in te huren. 

Uiteindelijk zijn 33 plannen uitgewerkt. Daarvan zijn 22 plannen locatie gebonden en 11 
plannen zijn concepten die deel uit kunnen maken van een voorstel dat aan een locatie is 
gebonden. Hierna worden dit de hoofdplannen respectievelijk subplannen genoemd. 

Voordat Provinciale Staten van Flevoland eind 2014 een keuze maakt uit de ingediende 
projecten, heeft de ANWB inwoners van Flevoland – leden en niet-leden - gevraagd waar hún 
voorkeur naar uitgaat. Daartoe presenteerde de ANWB de 22 hoofdplannen voor nieuwe 
natuur op de website: www.nieuwenatuurflevoland.nl. Op die website konden de inwoners 
hun voorkeur aangeven. Het resultaat van die peiling wordt in deze rapportage beschreven. 

De provincie Flevoland heeft haar volle medewerking verleend aan deze peiling, waarvoor 
dank. De peiling komt volledig voor rekening en verantwoordelijkheid van de ANWB. 
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 Rol ANWB  

De ANWB behartigt de belangen van haar leden op onder meer het gebied van recreatie. 
Landschap en natuur - ook nieuwe natuur - is uiteraard van belang voor de kwaliteit van de 
recreatieomgeving.  

Om het bijzondere proces van ‘nieuwe natuur Flevoland ‘ extra onder de aandacht te brengen 
bij met name leden, heeft de ANWB gevraagd naar hun mening over de ingediende plannen. 
Langs dezelfde weg wil de ANWB tevens het belang van nieuwe natuur voor de recreatie 
beklemtonen en bij de besluitvormers onder de aandacht brengen. 

 

 Werkwijze 

Om de mening van het publiek te peilen, is de site ‘nieuwenatuurflevoland.nl’ gebouwd.  
De site is nog tot 1 januari 2015 te bezoeken, maar er kan niet meer gestemd worden. 

Ieder plan heeft op de site een aparte pagina, waarop het betreffende voorstel via een vast 
format is gepresenteerd. Om de bezoeker van de site snel wegwijs te maken, bevat de 
homepage twee soorten filters. De bezoeker die zijn of haar keuze wil bepalen, hoeft hierdoor 
niet alle 22 plannen te bekijken. Via de ene filter kan men de voorkeur voor de aard van het 
plan bepalen. Denk hierbij aan invalshoek ‘voorzieningen’ of ‘cultuurhistorie’. De andere filter 
selecteert op regio, op Almere – Zeewolde; Lelystad – Dronten en Urk - Noordoostpolder.  
In deze werkwijze is de ANWB bijgestaan door bureau EM+MA Communicatie, die voor de 
invulling van de website zorgde. 

Indien door de provincie aan een hoofdplan een zogenaamd subplan is gekoppeld, dan werd 
dat vermeld. Op één na1 hebben alle indieners aan ‘hun’ pagina hun persoonlijke intentie mee 
gegeven en ingestemd met de inhoud van de pagina. 

Bijlage 1. bevat de homepage van de website plus een voorbeeld van een ‘project pagina’. 

 

 Media aandacht 

De site is vanaf 1 oktober 2014 onder de aandacht gebracht van het publiek. Onder meer via 
persberichten, sociale media en de ANWB–winkels in Almere, Harderwijk en Lelystad. 
Bovendien zijn de indieners van alle plannen nadrukkelijk uitgenodigd hun netwerken te 
activeren en mensen op te roepen om te stemmen. Dit is gedaan om te voorkomen dat de een 
dit wel zou doen en de ander hierin terughoudend zou kunnen zijn, anderzijds omdat ook het 
aantal sympathisanten iets zegt over het draagvlak voor een bepaald voorstel.  

 

 Het stemmen 

Tot 20 oktober konden inwoners hun voorkeur kenbaar maken door op de site de waardering 
voor een plan uit te drukken in sterren. De waardering loopt op van minimaal 1 tot maximaal 5 
sterren. Vervolgens werden de deelnemers uitgenodigd om een toelichting te geven.  
Een aantal deelnemers wilde een kritische kanttekening bij een voorstel plaatsen en moesten 
daartoe een ster toekennen aan het betreffende plan. Van deze mogelijkheid is beperkt gebruik 
gemaakt. In de praktijk hebben de deelnemers bijna uitsluitend vijf sterren toegekend, zodat 
het aantal ‘stemmen’ op een voorstel (maal vijf) en het aantal toegekende sterren praktisch 
gelijk oploopt. Hierna wordt onder ’Resultaten’ het aantal uitgebrachte stemmen vermeld.  

                                                             
1 De indieners van ‘pioniersnatuur Flevoland’ hebben zich afzijdig gehouden. 
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Vanuit een beperkt aantal IP–adressen is meerdere malen gestemd. De uitslag zou hiervoor 
gecorrigeerd kunnen worden. Het is echter zeer de vraag of meer stemmen vanaf één IP–adres 
betekent dat hierbij steeds door dezelfde persoon is gestemd. Het kan namelijk ook gaan om 
meerdere mensen binnen een gezin of bedrijf. Omdat dit hoe dan ook geen invloed heeft op de 
rangorde, hoefde die vraag niet te worden beantwoord. De correctie is niet doorgevoerd. 

 

 Variëteit aan plannen 

De ingediende plannen variëren van een relatief ‘eenvoudig’ plan om bijvoorbeeld 10 ha. om te 
vormen, tot bijkans een gebiedsprogramma met een lange doorlooptijd en met tal van 
belangen en ‘samenwerkingspartners’ die zich moeten kunnen vinden in een verdere 
detaillering en in de bijbehorende onzekerheden. Er is voor gekozen met deze variëteit van 
plannen om te gaan door de omvang niet (nadrukkelijk) in de beschrijvingen te benoemen, 
maar juist de kern van de zaak te verwoorden. 

  

 Samenhang 

Waarmee in de presentatie van de plannen op de website geen rekening is gehouden, is het 
feit dat sommige plannen naar elkaar verwijzen, daarbij soms ook in geografische zin op elkaar 
aansluiten en eventueel elkaar kunnen en zullen versterken. 

 

 Resultaten 

In de drie weken waarin kon worden gestemd, hebben zo’n 700 mensen ruim 1.400 stemmen 
uitgebracht. Gemiddeld genomen heeft elke deelnemer twee plannen gewaardeerd. 
Een aantal deelnemers is ingegaan op uitnodiging van de ANWB om aan te geven waarom een 
plan aantrekkelijk is - of juist niet. Deze argumenten zijn in bijlage 2. weergegeven. 
Onderstaande tabel bevat de rangorde van de plannen op basis van de stemming.  
Tussen haakjes staat het aantal kritische opmerkingen dat bij het betreffende plan is geplaatst. 
‘Eetbaar Doolhof’ heeft bijvoorbeeld 263 positieve stemmen gekregen en vier kritische kant-
tekeningen. 

 

  

Poster 
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 De stemming 

 

Rangorde Naam plan Ligging 
Aantal 

stemmen 

1 Eetbaar Doolhof Oost Flevoland 263 (4)* 

2 Natuurboerderij G38  Oost Flevoland 216 (2) 

3 Ruimte en Lucht voor Natuur Noord Flevoland 157 (4) 

4 Ketelbos Swifterbant Oost Flevoland 115 (1) 

5 Swifterpark Oost Flevoland 113 

6 Noorderwold - Eemvallei Zuid Flevoland 79 

7 Lelystad airport Oost Flevoland 70 (10) 

8 Grote Trap Zuid Flevoland 63 (3) 

9 Gouden Randen Pampushout Zuid Flevoland 62 

10 Wereld Erfgoed Schokland Noord Flevoland 45 

11 Landgoed Wellerwaard Noord Flevoland 32 (6) 

12 Harderbos - Harderbroek Oost Flevoland 26 

13 Oostvaardersplassengebied Zuid Flevoland 25 (2) 

14 Eemvallei - Oosterwold Zuid Flevoland 25 (3) 

15 Weidevogels en Wintergasten Zuid Flevoland 24 (2) 

16 Natuurontwikkeling Urkerveld Noord Flevoland 20 

17 Kop op Horsterwold Zuid Flevoland 11 

18 Landbouwgrond Schokland Noord Flevoland 10 (2) 

19 Toevoeging Kuinderbos Noord Flevoland 10 (2) 

20 Oostkant Dronten Oost Flevoland 9 (1) 

21 Natuurboerderij Vliervelden Zuid Flevoland 8 

22 Pioniernatuur Zuid Flevoland 4 

 

*Verklaring: Eetbaar doolhof heeft 263 stemmen gekregen en vier kritische kanttekeningen 
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Het is een wens van Provinciale Staten om in de toewijzing van plannen een zekere spreiding 
over Flevoland na te streven. Om die reden wordt hieronder gemakshalve ‘de top drie’ per deel 
van de provincie Flevoland vermeld. 

Noord 

1 Ruimte en Lucht voor Natuur 157 

2 Werelderfgoed Schokland 45 

3 Landgoed Wellerwaard 32 

 

Oost 

1 Eetbaar Doolhof 263 

2 Natuurboerderij G38  216 

3 Ketelbos Swifterbant 115 

 

Zuid 

7 Noorderwold - Eemvallei 79 

8 Grote Trap 63 

9 Gouden Randen Pampushout 62 

 

 

In bijlage 2. zijn de argumenten, die de deelnemers voor hun keuze hebben aangedragen, 
weergegeven. Wanneer men heeft volstaan met een kwalificatie als ‘goed plan’, dan wordt dat 
niet vermeld. Kritische opmerkingen bij een plan zijn in bijlage 2. onverkort weergegeven.  
Een paar zaken worden op deze plaats uitgelicht. 

 

 Hoe concreter hoe beter 

De ingediende plannen variëren sterk in de mate van concreetheid. Ze zijn als het ware in te 
delen op een glijdende schaal van procesvoorstel tot concreet plan. De top van de ranglijst 
wordt aangevoerd door plannen die – in hun presentatie - concreet ogen.  

 

 Nieuw project versus ‘toevoeging aan’ 

Een presentatie waarin een toevoeging aan een reeds bestaand gebied wordt voorgesteld, 
krijgt in deze peiling doorgaans minder stemmen. De meerwaarde van een aantal extra 
hectares aan een bestaand gebied wordt niet zo snel gezien.  

Een verbinding tussen twee (of meer)gebieden wordt wel gewaardeerd, maar het helpt 
wanneer het plan – in de presentatie - niet uitsluitend zijn kracht ontleend aan het zijn van een 
verbinding. 
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 Kosten van beheer  

Bij één plan wordt getwijfeld aan de kosten van beheer op langere termijn. Naar de mening van 
de ANWB geldt voor alle plannen dat de toekomstige beheerlasten, respectievelijk de dekking 
daarvan, een punt van aandacht moet zijn. 

 

 Voedselproblematiek 

Bij enkele plannen wordt de kanttekening geplaatst dat ‘goede landbouwgrond niet moet 
worden omgezet in natuur’, waarbij wordt gewezen op de mondiale voedselproblematiek.  

 

 Voorkeur 

Uit de projecten die hoog scoren komt vooral de waardering naar voren voor plannen die (in 
hun presentatie) concreet zijn, goed uitvoerbaar lijken en iets extra’s toevoegen aan de natuur 
in Flevoland. Ter illustratie van het laatste: 

1. Een eetbaar doolhof: uniek in verschijningsvorm. 

2. Natuurboerderij G38: samengaan van landbouw en natuur ofwel de scheiding van 
functies doorbroken.  

3. De samenwerking tussen Natuurmonumenten en de NLR, tussen economie, natuur en 
cultuurhistorie.  

4. Ketelbos Swifterbant: ook hier staat het samengaan van natuur en landbouw centraal 

5. Swifterpark: het plan voorziet bijvoorbeeld ook in een boerderijwinkel en expliciet in 
samenwerking met scholen. 
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 Bijlage 1.  

  

  
Homepage website: www.nieuwenatuurflevoland.nl 
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Planpresentatie 
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 Bijlage 2.: Argumenten bij de waardering 

Hieronder worden de argumenten bij de waardering van de plannen weergegeven.  

Niet alle argumenten zijn ‘1 op 1’ overgenomen, maar het ruime overzicht is wel meer dan een 

bloemlezing. Waar letterlijk sprake is van dubbelingen zijn de ‘regels’ zoveel mogelijk 

geschrapt. Regels met net even een andere woordkeuze zijn behouden.  

Kritische kanttekeningen bij plannen zijn vet/cursief weergegeven. 

 

1. Eetbaar doolhof 

Het is een prettige mix van ontdekken, educatie en recreatie, de duurzame gedachte wordt prachtig 
vertaald in concrete en attractieve onderdelen waar zowel mens als natuur meer waarde in kunnen 
ontdekken. De ligging is goed en voegt iets toe aan zijn omgeving, het is goed bereikbaar via de 
hoofdontsluiting van Lelystad. Het is een nieuwe stapsteen in de duurzame punten van de stad en 
verbindt de stad met het buitengebied. Door goede routes kunnen diverse groepen hier optimaal 
gebruik van maken. Zowel de huidige routes als de andere groene hotspots op de route worden door 
dit plan versterkt. Topper! 

Geweldig idee. Eigenlijk ongelofelijk dat dit plan nog niet bestaat. Flevoland staat voor duurzaamheid 
en groen, ideale manier om Nederland dichter bij de natuur te brengen en bewuster te maken van 
gezonde voeding. 

Los van het feit dat dit een super leuke manier om recreatie en biologische bewustwording met elkaar 
te combineren, is dit idee ook heel erg actueel en eigentijds! Er is een enorme noodzaak om de natuur 
en natuurlijk eten weer dichter bij de mensen en vooral kinderen te krijgen. Elk initiatief dat kan 
bijdragen tot een omslag in denken over duurzaamheid en het belang van de natuur zullen we heel 
erg moeten we omarmen. Er is nog een lange weg te gaan! Een attractief plan dat ertoe bij kan dragen 
dat Lelystad haar vernieuwende imago verder versterkt. 

En van mij mogen er ook nog koeien, kippen en varkens bij. Dan leren die kinderen ook waar het vlees, 
de melk en eitjes vandaan komen. 

Zal erg leuk, handig en ook zou nieuwe banen creëren! 

Eetbaar landschap ! Waar kan dat beter dan in Flevoland. Zelfvoorzienend is ook iets wat bij Lelystad 
past! Mooi idee, ik zeg doen! 

Het lijkt mij een leuk project, komt Lelystad wat meer op de kaart. 

Geweldig plan. Niet alleen voor ouders, maar ook voor scholen, om met kinderen naartoe te gaan en 
te leren waar het eten vandaan komt. 

Leuk voor kinderen om naar de natuur te gaan. Ja lekker voor bijvoorbeeld thee. Kruiden langs de weg 
zijn vies. 

Verrassend initiatief op juist moment en plaats! Heeft en raakt vele facetten van de samenleving 
zoals ook educatie, leisure, binding en ontmoeting. Leuk voor ouders en kinderen: groenten en fruit 
zien groeien en ook nog kunnen bereiden. Ik zou er zeker naar toe gaan met mijn gezin! 

Het is een bijzonder en uniek plan, dit omdat het nog nog niet voorkomt. Zeker mensen die meer 
willen weten over oa gezonde voedsel en voor kinderen een leuke en leerzame ervaring. 

Het past perfect in de cultuurhistorie van Flevoland. Flevoland biedteen variatie aan nieuwe natuur, 
het eetbare doolhof is een mooie hedendaagse aanvulling. Bezoekers van alle leeftijden kunnen hier 
actief de natuurlijke bronnen beleven. 

Het voegt niet alleen iets toe in Flevoland maar ook en Nederland en zelfs buiten onze landsgrenzen. 
Het een uniek project, brengt mensen dichter bij de voeding uit de natuur in plaats van voeding uit de 
fabriek, verpakt in zakjes... 

Het plan is een fraai onderdeel van een nieuw kralensnoer in Flevoland en Lelystad in het bijzonder. 
Bossen, water, steden, dorpen beleven, spelen en wat al niet meer. Credo: Weet wat je eet en eet wat 
je weet. Leerzaam, educatief en duurzaam. Toevoeging aan de bebouwing: maak deze ook duurzaam 
in de te gebruiken materialen, gebruik van wind, zon, regen: kortom: zelfvoorzienend. De echte 
Utopia is aanstaande.  

Wordt dit nou natuur? 
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Fantastisch plan, bij mijn weten is dit uniek. hulde aan de bedenkers. een trekpleister van jewelste, 
denk ik. Lelystad komt hiermee nog meer in de landelijke belangstelling te staan. zeer educatief. 

De natuur samen voegen met de mens, waar door je saamhorigheid creëert. 

Als het om nieuwe natuur ging, was het een mooi plan. Dit is een veredelde nieuwe speeltuin. 

Wat is meer stimulerend dan al wandelend, spelend de natuur te verkennen en er bovendien nog van 
te snoepen ook! Niet onbelangrijk is ook de locatie van het doolhof vlakbij het belevenissenbos.  
Het geheel zal niet alleen meer gezinnen uit Lelystad naar zich toe trekken maar ook uit de rest van 
het land dan nu al het geval is. Kortom het werkt completerend voor de locatie. 

De nieuwe maatschappij heeft meer aandacht (nodig) voor duurzaamheid; ‘People, Planet, Profit’.  
Dit plan haakt daar naadloos op in. 

Ik woon zelf in het westen, maar zou voor zo'n park graag naar Flevoland afreizen. Leuk om te 
combineren met een bezoekje aan Bataviastad. En mijn kinderen neem ik mee. Hoe geweldig is ze 
door een doolhof kunnen lopen, dichter bij de natuur kunnen komen en er ook nog wat van opsteken. 

Na een wandeling door Batavia Stad, nog even een Belevenis door het Bos en eindigen met lekkers uit 
de Eetbare Doolhof. Een geweldig en uniek idee. Culinair, recreatief en educatief. Hoort helemaal 
thuis in een mooie groene omgeving dat Lelystad te bieden heeft. Een leuk dagje uit voor jong en oud! 
Gewoon DOEN! 

Goed idee. Stimuleert jong en oud om te zien hoe leuk het is om zelf eetbare planten te kweken, en 
hoe lekker dit is. Haalt biologisch tuinieren uit "geitenwollensokken" imago. 

Mensen worden zo dichter bij de natuur gebracht en leren over de natuur, biologische groenteteelt en 
hoe zij zelf voor hun voedsel kunnen zorgen. 

Een toegankelijk plan dat zeker iets toevoegt aan de natuur in Flevoland. Zowel kinderen als ouders 
kunnen op een leuke manier meer te weten komen over voeding en natuur. Zeer geschikt ook om 
basisscholen bij het eetbare doolhof te betrekken, laat de kinderen bijvoorbeeld de tuinen 
onderhouden en geef 'buiten' lessen/lezingen. 

Hoera..., woon in Lelystad en droom en hoop al jaren dat er een soort 'voedselbos' komt in de 
Flevopolder en nu is dit plan er en nog wel zo dichtbij... Ik juich dit ten zeerste toe en kom als er 
vrijwilligers nodig zijn helpen... 

Dit plan is op de lange duur niet houdbaar omdat het te veel onderhoud zal vragen. Als dit 
verwilderd gaat het hele idee verloren. De eerste 2 jaar is iedereen enthousiast. daarna wordt 
het heel veel werk voor te weinig mensen. 
Naast verlevendiging biedt het ook de mogelijkheid om mens met de natuur te vereenzelvigen en de 
mens kennis van de groeiende en bloeiende natuur te benutten en te proeven. Mensen zullen elkaar 
ook ontmoeten de eetbare doolhof. Een toegevoegde waarde die geen stad mag ontberen! 

Leuk idee! Ook niet ingewikkeld. 

Dit plan is te idealistisch en niet persoonlijk genoeg. 

Dit is een super initiatief waar je met het hele gezin naar toe kunt. Of als kind met je opa en oma.  
Er is in Flevoland vrijwel geen aandacht besteed aan permacultuur, een eetbare omgeving. Terwijl we 
juist ongelooflijk veel fruittelers en akkerbouw kennen. Door juist eens de aandacht te focussen op 
eetbare bomen en struiken en te leren dat er onnoemelijk veel soorten appels zijn en dat niet alleen 
de vruchten er anders uitzien en smaken, maar ook de bomen verschillen kennen, dan voeg je 
waardevolle kennis toe. Zeker ook voor de jeugd, die op een speelse manier leert wat de natuur ons 
levert. Eigenlijk zou heel Nederland veel meer gefocust moeten zijn op een eetbare omgeving, i.p.v. dit 
alleen maar toe te staan voor commerciële doeleinden. De voedselbanken hoeven niet te bestaan als 
we gewoon, sla, fruit en noten uit de natuur kunnen halen. Een walnootboom kost de staat niets meer 
dan een lindeboom. Maar een walnootboom levert iets op voor de bevolking. En door eetbare zaken te 
herkennen, leert een kind direct over hoe je in de natuur kunt 'overleven'. Kortom: Een top plan. 

Dit sluit perfect aan bij de ontwikkeling van de rest van dit gebied, het belevenisbos.  
De samenwerking met concern voor werk spreekt altijd aan! 

De tekst gelezen hebben ga ik er vanuit dat de bereikbaarheid goed moet zijn. Dit plan heeft grote 
waarde voor Lelystad en ik zou daar zeker gebruik van maken. Als we de, ANWB, hier op los laten dan 
vind ik de B belangrijk, mijn uitleg hiervoor is laten we in beweging komen maar vooral inwoners die 
een handicap hebben zij kunnen zich daar lekker bezig houden. Ik wil mij als vrijwilliger zeker voor 
inzetten. 
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Als je veel bezoek wilt moet er een grote parkeerplaats bij. 
Het is in feite toch zeer afgelegen, vraagt om bewaking. Voor de rest een prima idee. 

Prachtig plan. Unieke mogelijkheid om natuur- en/of streekprodukten te promoten. Online kun je al 
veel te weten komen, maar offline is beter. Als je online en offline weet te verbinden ben je goed 
bezig. En ook nog met een blotevoetenpad. Dus een goed bereikbaar en betaalbaar uitje voor het 
gehele gezin. Ik (wij) ga(an) zeker gebruik maken. 

Maak het niet alleen leuk voor kinderen maar ook voor volwassenen. Organiseer ook pluk dagen voor 
alleen volwassenen, er is voor kinderen al zo veel vermaak. Mag het ook een keertje zonder? 

Zolang het voor kinderen en volwassenen leuk is, lijkt dit me een super initiatief. Zeker in combinatie 
met het Belevenissenbos. Ontdekken, leren en thuis verder genieten van het geplukte / gekochte. 

Voor iedereen, jong en oud toegankelijk en ik denk verrassend. Het is goed om in deze tijd de natuur 
bij de mensen en dan ook vooral bij kinderen te brengen. Ook leuk om bv. met schoolklassen naar toe 
te gaan. 

 

2. Natuurboerderij G38 

De link naar de (pre)historie van dit gebied is erg interessant en de combinatie van vogels, insecten, 
planten en dieren / landbouw is boeiend. Het behoud van het oude Groningse Blaarkop ras verdient 
steun en draagt bij aan een betere voedsel kwaliteit. Het gebied is voor mensen uit Lelystad erg goed 
bereikbaar. Het idee is ook voor mensen die geen "natuurfreak" zijn toegankelijk. 

Vele fantastische plannen sneuvelen vaak in de uitvoering; het echtpaar Barkema kennende zal dat bij 
dit plan zeker niet overkomen. Hun kennis, expertise, uitstekend gevoel voor het historisch 
perspectief, toewijding en band met het gebied en de Blaarkop koe, zijn haast allen al een garantie 
voor succesvolle uitvoering van dit project. Ik roep dan ook graag een ieder op om eveneens voor dit 
plan te stemmen. 

Met net zoveel passie voor natuur als voor koeien en de kundigheid op beide vlakken, wordt dit een 
fantastische symbiose tussen productie en natuur. Natuur met een hoge dynamiek; door de interactie 
tussen het agrarisch bedrijf en de flora en fauna valt er voor de voorbijganger veel te zien! 

Het plan tikt de juiste vakjes aan; beheer voor weide- en akkervogels, integratie met biologische 
landbouw en ruimte voor archeologie en geschiedenis. Het beheren en behouden van natuur vereist 
kennis en kunde. Ben en Armgard hebben meer dan voldoende kennis en inzet om de beste 
natuurresultaten te behalen. Mooi dat landbouw en natuur samen kunnen gaan.  
Met hun enthousiasme en inzicht heb ik er meer dan vertrouwen! 

Dit is hopelijk een voorbeeld voor meer boeren. Natuur en commercie gaan samen hier. Fris plan!  
Zie uit naar de voltooiing. Succes! 

De natuurboerderij is bereikbaar voor Lelystad, Swifterbant en Dronten, per fiets en per auto. Door de 
gastvrijheid van de boer en de boerin is de boerderij zeer toegankelijk. De echte boerennatuur die 
gecreëerd wordt is in Flevoland zeer bijzonder. Door de karakteristieke Blaarkoppen krijgt de boerderij 
een extra aantrekkingskracht. Ook niet kenners kunnen zien dat hier een bijzondere koe rondloopt. 
Bovendien past deze koe uitstekend in een ‘vernatte’ natuurweide door de relatief grote hoeven van 
de Blaarkop. Het is een rustige benaderbare koe en de Blaarkop is minder kieskeurig en vreet dus ook 
een landbouwkundig mindere natuurvegetatie. Het lijkt mij zeer aantrekkelijk om de natuurboerderij 
te bezoeken. 

Werken met natuur zoals Ben en Armgard het voor ogen hebben geeft je weer plezier in je vak als 
veehouder met een koe als de Blaarkop die goed kan omgaan met bloemrijke weiden en zo haal je 
weer Weide vogels in je land met ‘vernatte’ percelen. Als natuurboer beleef je hier veel plezier aan om 
dit de burger te laten zien dat het ook anders kan. Dit plan heeft zeker kans van slagen. 

Ben een echt stadsmens en helemaal geen aanhanger van al die 'natuurmonument adepten'.  
De gebouwen kunnen me niet hoog genoeg zijn, het aantal terrassen niet groot genoeg en ben ook 
absoluut voor een doorstart Luchthaven Twente. Geloof in de mens die nou eenmaal mens is. 
Verlangen naar steeds meer en anders. Maar dit verhaal spreekt zelfs mijn weerbarstige geest aan. 
Heel veel succes! 

Op bezoek bij de natuurboer! Flevoland kan een kennisgebied over biologisch boeren worden. Voor 
professional en recreant interessant. En er is ruimte. 

Omdat het nemen van verantwoordelijkheid met zicht op de lange termijn altijd een goed idee is! 
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Als kleinzoon van een boer, met een groot duurzaam hart, echt goed initiatief. dichtbij jezelf en de 
natuur blijven, hoe duurzaam wil je het... 

Blaarkopkoeien zijn zogenaamde 'dubbeldoel' koeien die zowel melk als vlees leveren. Heel 
functioneel en duurzaam dus, in het Flevose land. Als die op een natuurvriendelijke manier grazen 
waarbij vogels en vlinders ook nog eens profiteren, dan draagt dit beslist bij aan natuur in Flevoland. 

Dit plan voegt zeker iets toe aan de natuur in Flevoland. Dit plan brengt de andere bodemschatten in 
Flevoland naar boven. Het is niet het zoveelste schip wat word geborgen, maar een stuk cultuur-
historie welke word blootgelegd. Een verleden wat een verhaal kan vertellen, dat in combinatie met 
natuur, landbouw en veeteelt. Zaken waar Flevoland in eerste aanleg voor is aangelegd!  
Dat combineren met Blaarkoppen geeft de omgeving zeker een geweldige uitstraling. Met haar 
voorname voorkomen, als koe in jacket, geeft zij dit plan ook nog allure! Ben en Armgard kunnen 
bewijzen dat natuur en veeteelt elkaar kunnen versterken. Daar heb ik alle vertrouwen in! 

Mooi plan en vast veel natuurlijker dan de moderne 'industriële' landbouw, maar een 
boerderij is geen natuur. Het is een boerderij. 
Mooi om de natuur zijn gang te laten gaan. Ik weet zeker dat de soorten die er moeten zijn, er zo gaan 
komen. Bijzonder is ook de toegankelijkheid. We mogen er wandelen. Vooral de kreek moet heel 
bijzonder worden. Sluit trouwens mooi aan bij de archeologische route. En met de komst van de 
luchthaven verdient de natuur in Flevoland ruimte om te groeien en bloeien.  Dus natuur(lijk)! 

Bereikbaar: Door de centrale ligging is de boerderij vanuit heel Nederland gemakkelijk te bereiken.  
Toegankelijk: Iedereen is altijd welkom op de boerderij. Met een warm hart en interesse wordt je daar 
ontvangen, waardoor je je al snel 'thuis' voelt. Met geduld en rust vertellen Ben en Armgard over de 
dieren en het leven op de boerderij en geven enthousiast antwoord op al je vragen. Toevoeging aan de 
natuur: Overal (ook in de Flevopolder) worden megastallen gebouwd en worden boerderijen tot 
vleesfabrieken omgevormd, om zo aan de hoge eisen vanuit de maatschappij te kunnen voldoen.  
Te midden van al dit geweld zijn er twee bijzondere mensen met veel kennis en toewijding, die graag 
willen laten zien dat het ook anders kan. Hun plan geeft de natuur de ruimte om te groeien en zichzelf 
te laten zien met al haar pracht. Ben en Armgard hebben bewondering en respect voor de natuur die 
oorspronkelijk in het gebied aanwezig was en willen dit graag in ere herstellen. Wat zou het mooi zijn 
als deze bijzondere hoeve er kan komen! Ik zou zeker een vaste gast worden! Ik duim in elk geval voor 
dit plan! 

Bio centrisch principe zou voor ieder mens de basis moeten zijn 

Wat een geweldig initiatief als tegenwicht voor het grote gewin waar tegenwoordig haast iedereen 
wel voor lijkt te kiezen. Wat hand in hand gaat met de natuur die uit onze handen (en ons leven) glipt. 
Terugbrengen! 

Integratie van natuur en veehouderij is van cultuurhistorische waarde in Nederland, een veehouderij 
met weinig input kan prachtige producten voortbrengen met enorme waarde voor het ecosysteem. 
Dit soort bedrijven moet er veel meer komen. 

Dit plan creëert een echte synergie tussen het boerenbedrijf en actief natuurbeheer. Vooral in de 
polder waar zoveel agrarische activiteit puur economisch is gericht voegt dit veel toe en kan een echte 
inspiratie zijn voor de vele boeren die wel anders willen maar nog niet weten hoe. 

Prima plan. Er zijn zo weinig van dit soort boerderijen in de buurt van Lelystad, het geeft echt een 
toegevoegde waarde. Ik zal de boerderij zeker bezoeken in de toekomst. 

Dit wordt dan nog een mooier stagebedrijf, een combinatie van landbouw met natuur.  
Wat wil je nog meer?! 

Het voegt iets toe aan heel Nederland. Als dit idee in het hele land werd ingevoerd zou heel Nederland 
worden wat we nu een natuurgebied noemen. 

In reactie op een opmerking hierboven: ja, een boerderij is niet per se natuur. Maar de Nederlandse 
‘natuur’ hangt van cultuurlandschappen aan elkaar. Deze boerderij voegt daar op een positieve 
manier iets aan toe. De blaarkoppen passen daar mooi in. Fijn plan. 

Het is mooi dat in deze kale, vlakke polder midden in het landbouwgebied een beetje natuur wordt 
teruggebracht. Je denkt, dat natuur natuurlijk ontstaan moet, maar de polder is ook door de mens 
gemaakt. De mens kan de natuur helpen het evenwicht terug te vinden. 

Flevoland is van nature een nat en moerassig gebied. De drooglegging en het gebruik van de grond 
voor de landbouw verdrijft veel planten- en diersoorten die van nature thuis zijn in deze omgeving. 
Natuurlijk is dit nodig om de grond te kunnen gebruiken voor agrarische doeleinden, maar het 
compromis dat hier wordt aangevoerd is perfect. Het opofferen van een stuk land voor het verhogen 
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van de waterpeil en het, zeer strategisch, herstellen van de kreek zal zeker voor een gunstige biotoop 
zorgen voor deze planten en dieren. De transformatie van intensief melkveebedrijf naar 
natuurboerderij zal ook zeker het melkproduct en de koeien ten goede komen, wat dit plan zeer 
aantrekkelijk maakt. 

Vanaf 1995 ben ik actief geweest als vrijwilliger voor de nestbescherming op het land van de familie 
Barkema. De laatste vijf jaar doe ik vogeltellingen in de omgeving van G38. Dus als ervarings-
deskundige kan ik stellen dat het broodnodig is dat in deze omgeving een plek komt waar het 
grondwater omhoog gebracht wordt, en een meer op de natuur gericht beheer ingesteld gaat worden. 
Daarmee kan de achteruitgang van vooral de weide- en akkervogelstand in dit gebied worden 
afgeremd. De plannen van Ben en Armgard voor G38 zijn echt heel wezenlijk voor een goede 
harmonie tussen landbouw en natuurbeheer. 

Zelden een uitleg van een plan gekregen dat met zoveel passie en toewijding werd verteld. Door de 
kennis, kunde en toewijding van de familie Barkema moet dit plan, sterker nog, gaat dit slagen. 
Midden in dit prachtige gebied zal een natuurboerderij een perfecte plaats zijn om te laten zien dat de 
woorden natuur en boerderij perfect samen gaan. 

Het voegt zeker iets toe. We zoeken met z'n allen oplossingen voor de voedselvoorziening in de 
toekomst voor een betaalbare prijs. Een bedrijf als dit met mensen die willen produceren met zorg 
voor milieu en natuur dat zouden alle consumenten moeten willen, trots op moeten zijn en de steun 
geven die het verdient. 

Origineel. Belangrijk is dat bedenker en beheerder dezelfde is/zijn. Geeft vertrouwen in een goede 
uitvoering en toekomstig onderhoud. 

Enorme voorstander van dit plan. Hopelijk een voorbeeld voor veel andere bedrijven om te laten zien 
dat het boerenbedrijf niet alleen bestaat uit turboland en monocultuur. Zie ook de website: 
www.redderijkeweide.nl ps. We willen jouw kaas graag verkopen in ons Eetbare Doolhof. 

Dit plan voegt iets toe omdat het met zijn kleinschalig- en natuurlijkheid hele belangrijke kansen 
biedt voor allerlei biodiversiteit die het in Nederland steeds moeilijker krijgt. 
Verder resulteert het is een fijnschaliger mosaic-achtig landschap dat daardoor extra interessant is 
recreanten, vogelaars, etc. 

Idee van het plan is goed, heel mooi zelfs. Maar toch maar 2 sterren om 2 redenen: Toegankelijkheid 

voor ANWB-leden lijkt me minder en, misschien wel mijn belangrijkste reden: ik vind de plek en 
perceelsgrenzen te onnatuurlijk. De kreek stopt ook ineens als je de visualisaties ziet. Dat mist 
de finesse van natuur zoals ik natuur zie. Zou dit plan niet beter tot zijn recht komen in een 
meer coulissenlandschapachtige setting met een meer natuurlijke omranding? 

Als ecoloog ben ik ervan overtuigd dat het plan Natuurboerderij Hoeve G38 relatief veel toe zal 
voegen aan de natuur in Flevoland. Niet alleen in het plan zelf zal de biodiversiteit vergroot worden: 
het zal leef- en foerageerhabitat bieden voor tal van insecten, zoogdieren en vogels, die in de 
omgeving nagenoeg alleen monoculturen tegenkomen. Bijvoorbeeld de grauwe kiekendief zal graag 
voedsel gaan zoeken in het plan, deze sierlijke roofvogel is dan waarschijnlijk zelfs te zien vanaf de 
parkeerplaatsen Rivierduin en Oeverwal langs de A6. Ecologisch gezien staat het plangebied 
bovendien via diverse bomenrijen en bossen goed in verbinding met de bossen bij Lelystad. Ook is het 
plan goed bereikbaar vanaf de A6, midden tussen de afslagen bij Lelystad-Noord en de Ketelbrug.  

Prima plan ‘ALS’ men de natuur echt een kans geeft en dan vooral broedgelegenheden voor 
weidevogels, want dat loopt zelfs in Flevoland schrikbarend terug. Denk hierbij ook aan de flora! Maar 
prachtig initiatief. 

Er zijn zoveel boerderijen in de Flevopolder, maar zo weinig gelegenheid de boerenerven te bezoeken. 
Een wilde-natuurboerderij met veel natuurlijke speelruimte voor kinderen, is een aanvulling voor het 
natuuraanbod in Flevoland. 

 

  



 

16 
 

3. Ruimte en lucht voor natuur 

Is vergroting van het reeds opengestelde natuurgebied Waterloopbos. In dit gebied worden de fiets- 
en wandelmogelijkheden hierdoor verder uitgebreid. Het is jammer dat dit natuurgebied nu niet 
toegankelijk is voor publiek. Ik zou er zeker gebruik van maken. 

Verrassend project voor recreatie, natuur en werkgelegenheid! 

Twee prachtige natuurgebieden worden met elkaar verbonden, wat zowel voor de natuur als voor 
bezoekers waardevol is. Dieren kunnen zich makkelijker verplaatsen en natuurliefhebbers kunnen 
heerlijk wandelen en fietsen. Ik kom graag in het Voorsterbos en zou zeker gebruik maken van deze 
nieuwe natuur. 

Uitstekende koppeling van kansen tussen natuur en economie (werkgelegenheid). Prima ontsloten, 
mooie entree vanuit Vollenhove richting Flevoland. Winst voor natuur, recreatie, werkgelegenheid, 
etc. Doen! 

Mooie kans om samen met een prachtig bedrijf een bijzonder project te realiseren 

Goed voorbeeld van hoe natuur en economie hand in hand gaan! 

Zo wordt het toegankelijk! En robuust. Met heel veel meerwaarde voor mens en natuur omdat zo ook 
grote natuurgebieden met elkaar verbonden worden. Verrassende plek en historie. 

Geweldig als je straks vanuit het Waterloopbos door de natuur kunt fietsen naar het NP Weerribben-
Wieden! 

Het verbindt niet alleen voor de natuur het oude en nieuwe land, maar ook voor mensen. Nu ligt het 
Voorsterbos net te ver weg voor de Vollenhoveneren, met dit plan is het oude Zuiderzeestadje 
letterlijk verbonden met dit prachtige bos! Mensen voor natuur, natuur voor mensen. 

Hier in Flevoland is nog ruimte om de natuur te beleven en met die gebieden aan elkaar biedt het nog 
meer recreatiemogelijkheden. Lekker fietsen of met mudtrails een uitdagend parcours afleggen. 

Prachtig: nieuwe toegankelijke natuur op deze plek. En er een kop koffie kunnen drinken. Komt er een 
fietsknooppunt bij? 

Nieuwe natuur en verbindingszone, Veel recreatie mogelijkheden, behoud van cultuurhistorische 
gebouwen, Exposities en horeca. Alleen maar pluspunten! Zo snel mogelijk beginnen met dit plan. 

Waardevol voor natuur en mens! Bovendien: mijn vader werkte bij het NLR. Mooi als natuur en lucht- 
en ruimtevaart samen gaan. Ik zou hier graag gaan wandelen en een kop koffie drinken! 

Het is een fijne aanvulling op de mooie natuur van het waterloopbos. Het behouden van gebouw de 
Vrije Vlucht en het bv te gebruiken voor Horeca zal nog meer mensen naar het bos trekken. Ik zal het 
nieuwe natuurgebied zeker bezoeken. 

zeer belangrijke ecologische verbinding tussen Wieden-Weerribben en het Voorsterbos, waarin 
terrein NLR nu een ontbrekende schakel is. Beleving doordat het terrein toegankelijk zal worden en 
een toegangspoort Voorsterbos/ Waterloopbos zal vormen voor Vollenhove en omgeving. 

Voor beide partijen een goede oplossing en het is fijn dat er een recreatiegebied bij komt. Omdat het 
niet bij naast de deur is weet ik niet of ik er zelf gebruikt van ga maken, maar voor de polder bewoners 
is het een welkome aanvulling lijkt mij. 

Met de grond in Nederland moeten we slim omgaan. Werk, recreactie en natuur wordt gecombineerd 
in dit plan. Hulde! 

Natuurliefhebbers krijgen toegang tot een fraai stukje natuur dat mooi aansluit op het Voorster Bos. 
Er is veel te beleven en te zien en ook nog eens vrij centraal gelegen en makkelijk toegankelijk. Super 
goed plan waar ik me nu al op verheug. 

Goed plan dat mooi aansluit bij al aanwezige natuur en openstellen van een permanente expositie 
luchtvaart in de Vrije Vlucht sluit mooi aan bij de exposities op gebied van waterbeheer in het 
wandelgebied van het Voorsterbos. Beiden een interessante aanvulling op een mooie wandeling in de 
natuur. 

Mooie mix van natuur en ‘high-tech’! 

Dit geeft een mooie toegang van het voorsterbos richting het natuurgebied de weerribben.  
Dit heeft voor het wild in het gebied het voordeel dat het beter met elkaar kan mengen. In beide 
gebieden zijn recreëren en ander klein wild te vinden. Die krijgen hierdoor een grotere leefruimte.  
Voor de mensen een prachtige fiets en wandelroute van de weerribben naar het voorsterbos en terug. 
Hierdoor zal het mooie stukje voorsterbos ook beter tot zijn recht komen. 
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Mooie uitbreiding van het Voorsterbos, nu al een fraai wandelgebied.  
Nog onbekend maar prima bereikbaar. 

Slecht plan, voor een belangrijk deel gericht op recreatie en toerisme. Voornaamste doel van 
dit plan is om NLR-nieuwbouw te kunnen faciliteren. Andere plannen zijn meer gericht op 
natuur behoud/ontwikkeling en hebben meer oog voor dierenwelzijn. 
Door dit plan kunnen de otters migreren van de weerribben naar het voorsterbos, pracht plan.  
En hiermee geven we weer een stukje natuur wat nu achter de hekken ligt terug aan de natuur en 
natuurliefhebbers. Ik zeg doen! 

Kan een leuke aanvulling zijn voor het Voorsterbos, maar wat is de (natuurlijke)meerwaarde 
wanneer er een bedrijf met ca. 350fte midden in gevestigd is? 

Als het NLR de grond kan missen, stel het dan inderdaad open voor anderen en creëer of behoud een 
mooi stuk natuur. Ik denk dat het NLR en Natuurmonumenten hier een overeenkomst kunnen treffen 
waar iedereen baat bij heeft. Ik zou er wel een wandeling willen maken in elk geval. 

Voorsterbos is een relatief onbekend maar mooi stuk natuur waar je bv. de ijsvogel nog kunt vinden. 
Uitbreiding van dit gebied en verbinding met de Weerribben/Wieden kan ik daarom alleen maar 
toejuichen! Goed plan. 

...totdat er de geelgerande sabeltandoeverloper ontdekt is...dan mag het NLR geen helihaven 
meer gebruiken, de KAT en de IJktank geen druklucht meer afblazen en maakt de LLF teveel 
lawaai... Strakplan dus voor de werkzaamheden op het overgebleven NLR-terrein! 

Het lijkt een goed uitgewerkt en afgestemd plan dat ruimte (en lucht) creëert voor mens en natuur, en 
prachtige gebieden met elkaar verbindt. Daarnaast zal de duurzame nieuwbouw van het NLR leiden 
tot gebouwen die veel energiezuiniger en beter voor het milieu zijn dan de huidige. Doen! 

Natuur in combi met lucht en ruimtevaart. Leuk! En die combi is echt iets voor Flevoland. 

Goede combi van natuur en ‘high-tech’ werkgelegenheid. Mooie kans voor Flevoland. 

Goed plan met veel (ANWB-)dagje-uit potentie, prima impuls voor de omgeving en een waardige 
samenwerking tussen natuurorganisatie en bedrijfsleven! 

Synergie wat publiek eenvoudig toegankelijke natuur in de NOP. 

Een toch al bestaand stuk natuur openstellen voor het grote publiek is natuurlijk altijd een goed plan. 

Jammer dat men ‘vergeet’ te vertellen dat dit zelfde gebied is aangewezen als proeftuin voor 
schaliegas boringen. Gaat dit fout; dag natuur. Gaat dit goed, lekker recreëren in de Botlek. 
Een ANWB-factor van 0. 
Omdat het echt iets toevoegt aan recreatiemogelijkheden, nl. maar liefst 150 hectare toegankelijk 
natuurgebied. Een plek die vanwege de horecavoorziening ook grote betekenis zal hebben voor de 
(lokale) samenleving. 

Uitstekend initiatief. Mooie koppeling van gebieden, aangevuld met een expositie ruimte. Van zowel 
het gebied als de expositieruimte zullen veel mensen gebruik van maken. 

Schitterende uitbreiding voor wandel- en fietsrecreatie in dit gebied. Geeft mooie aansluiting bij 
paden in Voorsterbos en Kadoelerveld. 

Ik juich dit plan toe! Past in de plannen van Gemeente NOP. Gebied rondom Kraggenburg is bestemd 
als recreatie gebied! Het zou mooi zijn om d.m.v. een brug/pont verbinding te maken met Voorsterbos 
naar Waterloopbos door naar de Weerribben en het ‘oude’ land.  
Man ‘meets nature and culture!’ 

Goed voor het evenwicht tussen cultuur (bedrijven) en natuur in dit gebied. 

Aan het uiterste randje van de polder komt er met dit project natuur beschikbaar.  
Het is wellicht de opstap naar de toegankelijke en bereikbare natuur verder binnenwaarts. 

Geweldig plan, ons uitzicht van 3 hoog wordt er alleen maar beter op!  
Mooie gelegenheid voor nieuwe lunch wandelingen. 

Het maakt het gebied toegankelijker zeker ook vanuit het natuurkampeerterrein.  
Zou er zeker (op de fiets) gebruik van maken en ongetwijfeld ook wandelend. 
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4. Ketelbos / Swifterbant 

De naam Nieuwe Natuur zegt al meer dan genoeg. Het maken van een combinatie van landbouw en 
natuur, wat heel erg uniek is. Daar waar toegankelijk is voor iedereen en ook de mogelijkheid heeft 
om er van te kunnen genieten en beleven jaar in en jaar uit. Zelfs van boven af van de dijk kun je er 
van genieten. Ook de aanbod naar kleinschalige evenementen en recreatie komt aan de orde en geeft 
een meer waarde voor iedereen. Groene aders vormen samen Nieuwe Natuur. Van Natuur tot mens. 

Ik vind dat de familie Crijns een mooi plan heeft bedacht door akkerbouw en nieuwe natuur samen te 
laten komen. Er moet meer besef komen waarom wij de natuur nodig hebben, de plannen die zij 
hebben trekken ons erg aan doordat de familie ook activiteiten willen gaan organiseren zodat het 
voor iedereen aantrekkelijk en toegankelijk word om meer over de natuur te leren.  
We volgen dit project al vanaf het begin en we hopen dat dit zeker doorgang zal gaan krijgen! 

Dit plan geeft een stukje extra groen aan de oostelijke zijde van Flevoland. Hier is nog erg weinig 
echte natuur. 

Als boer ben ik benieuwd wat er uit dit plan gaat komen. Misschien kan ik hier ook iets mee voor mijn 
bedrijf. 

Leuk om meer toegankelijke natuur in de directe omgeving te krijgen. Ik ben heel benieuwd hoe we 
dadelijk door dit nieuwe stukje natuur kunnen wandelen en hoe ook bestaande dieren er n goeie 
leefruimte krijgen. 

De natuur is al behoorlijk teruggedrongen door de mens. Flevoland is een provincie die nog niet zo 
bekend is. Een goed initiatief. 

Heel goed initiatief vlakbij het dorp Swifterbant. Open en toegankelijk met meerdere recreatieve 
mogelijkheden. 

Een mooi project voor zowel de bewoners van Swifterbant (en daarbuiten) en de natuur! Niet alleen 
recreatief in de zin van een dagje weg, maar ook met mogelijkheden om er te overnachten in de vrije 
natuur voor mensen van verder weg (denk aan de vele vogelaars die naar Kamperhoek komen). 
Ik zou er met mijn gezin zeker gebruik van maken, het is dichtbij en in een mooi gedeelte van de 
Flevopolder. 

Ontzettend leuk idee toen ik het hoorde. Een mooie initiatief om ook (school)kinderen weer kennis te 
laten maken met hoe ons voedsel groeit en hoe mooi de natuur is. Landbouw- en natuureducatie! 

Het is toch prachtig als je natuur en akkerbouw kunt verbinden? Voor mensen uit de buurt kan dit een 
heerlijke plek worden om te recreëren en voor de scholen in de omgeving kan het een mooie 
gelegenheid worden om er een project over te maken en om er op bezoek te gaan. Het is heel 
belangrijk om kinderen al vroeg in aanraking te brengen met de natuur en het is ook belangrijk om te 
zien waar ons voedsel vandaan komt. Een prima initiatief. 

De natuur verdient in deze strakke polder een kans. 

Geweldig, dure zeer vruchtbare poldergrond teruggeven aan de natuur! 

Het is toch fantastisch dat er plannen zijn die uitgevoerd gaan worden door particulieren en er is geen 
boer die beter weet dan wie dan ook hoe het werkt in de natuur. In Brabant doen ze dit al heel veel. 
Betrek de boeren erbij en het wordt mooi en goed in de natuur. 

De invulling van agrarische (voedsel)productie en natuurbeheer als economische activiteit voor 
agrariërs heeft voordelen voor producent en consument. Het ideale verdienmodel voor lokale 
agrariërs die hun arbeid inbrengen en kosten maken voor aanleg, ontwikkeling en behoud van natuur 
en daarvoor de revenuen ontvangen uit (gewas)opbrengsten en subsidies voor natuur. De consument 
plukt er de 'bloemen' van. 

Leuk idee, het maak het " rondje Swifterbant" compleet’. 

Leuk plan, ik hoop op deze manier dat er meer toeristen naar Flevoland komen. 

Mooi plan. De boer als natuurbeheerder. Natuurlijke gewasbescherming d.m.v insecten in plaats van 
de gevaarlijke chemische troep. Doordat ik zelf meer dan een halve eeuw geleden ben geboren op een 
boerderij weet ik hoe mooi het is als er korenbloemen, boterbloemen, paardenbloemen en papaver 
naast het koren groeit en bloeit. Het is ook goed voor een kind om te weten waar zijn eten van dan 
komt. Dat de aardappel in de grond groeit en niet aan een boom. Hoe het graan groeit voor ons brood. 
Dat kunnen ze allemaal zien dank zij dit mooie plan. 
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Prachtig toch om schepping en schepselen met elkaar zo verweven een plek te bieden waar er creatief, 
ontspannen, leerzaam en voor lengte van jaren genoten kan worden. Doen dus zou ik graag van harte 
ondersteunen. 

Kleinschalige natuur in combi met landbouw 

Prachtig plan; het is goed om de burger via de natuur bij de landbouw te betrekken.  
Mensen staan steeds verder van de agrarische productie af. 

Het is lekker om na het werk, lekker met familie een rondje te kunnen maken door de natuur. Dit zou 
er ideaal voor zijn. 

Lekker dichtbij en zeker goed voor de natuur en de vogels niet te vergeten. Een waardevolle aanvulling 
in deze polder! 

Op een prachtige locatie aan het Ketelmeer, iets extra's om naartoe te gaan. Struinen tussen de 
bloemen, genieten van het groeien van de gewassen. Voor iedereen bereikbaar vanuit het dorp. 

Heel goed plan, mogelijk kunnen we met zijn alle kennis opdoen en meer bio-diverse landbouw gaan 
bedrijven in de toekomst. Win-Win. 

Een absolute verbetering van het landschap aan het Ketelmeer 

Goed bereikbaar en een uitgelezen mix van natuur, recreatie en landbouw. Leuk om daar vogels te 
spotten. 

Het wordt steeds gezelliger om over de dijk te fietsen en mogelijkheid om ook nog es te wandelen 
door de akkers. Een topper voor Swifterbant. De diversiteit aan noten en bessen spreken me ook heel 
erg aan. Door dat te plaatsen en te onderzoeken of er minder hoeft gespoten te worden met chemie 
zal een plus punt worden voor de natuur. Het zal een mooi voorbeeld, pilot worden voor meer 
gangbare akkerbouwers om daar rekening mee te houden. Win win voor natuur en akkerbouw.  
Denk aan de portemonnee voor de boer en natuur wordt schoner. Doen zeg ik. 

Mooi plan. Het kan als buffer aansluiten bij het natuurreservaat Kamperhoek, zodat de overgang naar 
landbouwgebied geleidelijker gaat. 

Allereerst vind ik het een prachtig initiatief van Anna om het plan te ontwikkelen uiteraard 
gefaciliteerd door de doelstelling van Nieuwe Natuur. Met name vind ik de locatie een pre omdat het 
invulling geef naast wat robuuste natuurgebieden aan kleinschalige projecten die verreikend zijn voor 
de o.a. dorps bewoners. Aan de andere kant van het dorp ligt ook zo'n prachtig plan. Wat ik zie in 
andere projecten is dat er al heel snel allerlei flora en fauna ontwikkelt, wat direct een verrijking is 
voor de passant en zeker niet in de laatste plaats voor het akkerbouwbedrijf van de Fam. Crijns i.v.m. 
de biodiversiteit met als gevolg minder chemie in de teelten dus milieuwinst. Kortom een win win 
situatie. Succes er mee! 

De combinatie van landbouw en natuur spreekt me erg aan. Gebied wat goed bereikbaar is zo langs 
de dijk. Prima plek voor evenementen, recreatie en genieten van de natuur. 

Geweldig initiatief voor het dorp Swifterbant. Swiferbant heeft dan een eigen evenementen terrein 
voor al wat wils tussen akkerbouw en natuur tegelijk. Scholen kunnen kamperen, ploeg wedstrijden, 
oogstfeest, boerenmarketen. Je kunt het zo gek niet bedenken tussen natuur en akkerbouw ter gelijke 
tijd. Ik zou graag gebruik van willen maken en iets organiseren als het mogelijk is. 

Rond Swifterbant is er niet veel recreatie en natuur. Dit plan geeft een wat eerlijkere verdeling voor 
Flevoland. 
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5. Swifterpark 

De locatie leent zich voor het plan. Nergens een toegankelijke natuur dichter bij een dorp als het 
Swifterpark. 

Het voormalig gronddepot krijgt een nieuwe hoogwaardige bestemming, namelijk natuur! Wat is er 
mooier dan dat? Zeker op deze locatie, dicht bij Swifterbant kan het vele bezoekers trekken. Dat wordt 
nog extra gestimuleerd door het betrekken van de basisscholen. Leerlingen kunnen natuurlessen op 
locatie volgen en zien hoe de natuur werkt en zich ontwikkeld. Zulke lessen zijn waardevol! 
Daarnaast geeft de boerderijwinkel een nieuwe impuls aan Swifterbant. De verkoop van streek-
producten is een mooie versterking van de lokale economie. 

Het is goed bereikbaar, in dit gebied is er nog niet zoveel recreatie, dus het zal mensen trekken. In de 
buurt van de Oostvaardersplassen, dus vanuit daar zal het ook mensen trekken en voor mensen uit 
deze omgeving! Goed initiatief! 

Dit plan voegt zeker iets toe aan de natuur in Flevoland. Ook de educatie mogelijkheden voor de 
basisscholen in Swifterbant en mogelijk Dronten vind ik zeker de moeite waard. 

Een mooi plan voor deze locatie! De locatie is goed bereikbaar en ligt centraal voor heel Flevoland. 

Een prachtig plan. Ik zou er zeker gebruik van maken. 

Mensen en kinderen laten genieten van de natuur. Het educatieve element is natuurlijk ook 
aanwezig, waardoor de basisscholen hier hun natuurlessen kunnen geven. Theorie en praktijk 
combineren... Helemaal goed! 

Wat een geweldig plan! hoor al veel enthousiaste mensen om mij heen. Swifterbant is goed 
bereikbaar en het dorp mag nog wel wat verrijkt worden met groen om te recreëren. Het initiatief om 
scholen bij het plan te betrekken vind ik erg goed, niet alleen leervol voor de kinderen in de buurt 
maar ook zeker voor stadskinderen. ik zou zeggen: klaar voor de start... 

Het is een zeer toegankelijk mooi stukje natuur! Door aanleg van nieuwe weg en spoor is er groen 
weg gehaald, dit is een mooi initiatief om de natuur te herstellen. Met educatieve mogelijkheden 
wordt dit een mooie aanwinst voor Flevoland. 

Goed plan! Loopafstand van Swifterbant en aansluiting op het bos. En je kunt zonder hekken tussen 
de dieren lopen. 

Het is heel toegankelijk en goed bereikbaar. 

Een super plan! Waarom omdat Swifterbant weinig natuur heeft, en teveel open vlaktes! 
En wij zullen er zeker gebruik van gaan maken! 

Er zullen vast planten gaan groeien die erg zeldzaam worden. Die planten zullen ook weer insecten en 
vlinders aantrekken. 

Superplan om het voormalige gronddepot een prachtige nieuwe bestemming te geven. Dit is wel 
toevertrouwd aan dit enthousiaste en ondernemende gezin om het tot een succes te laten komen. 

En een mooi rustpunt voor de "knooppuntfietsroutes" die kunnen dan mooi ook langs deze locatie! 
En dan moet er in de zomer natuurlijk ook boerderij-ijs worden verkocht. 

Eindelijk een plan wat weer een beetje extra leven in het dorp brengt en wat mensen bij elkaar 
brengt.  

Een mooi plan zo dichtbij huis en eindelijk de lelijke berg grond een mooi aanzicht geven waar zowel 
de natuur als de mens zijn gang kan gaan. De combinatie met de winkel is erg leuk en educatief. Ik 
zou er zeker met mijn gezin heen gaan of alleen even een stukje wandelen, zo dichtbij huis. 

Vooral het educatieve deel spreekt mij aan. Ik merk in mijn werk met kinderen, dat sommige kinderen 
echt niks weten van de landbouw. Een leuke manier om landbouw en educatie bij elkaar te brengen. 

Wat een mooi plan en zo dichtbij onze woonplaats. Super gewoon. 
We zouden er zeker gebruik van maken. Wandelen, fietsen, naar de boerderijwinkel... 

Het zou leuk zijn als er een omheind hondenbos of park in de buurt zou komen. Want dat staat nog 
nergens in de natuurplannen. Waar ze samen los kunnen spelen en de baasjes kunnen socialiseren in 
de natuur. Dan kan de hond ook mee. Misschien een idee voor bij dit plan? 

Op loopafstand van het dorp de mogelijkheid om tussen de koeien te lopen, voor de kinderen om te 
leren over het buitenleven, wat een goed idee! Een echte aanvulling op het leven in Swifterbant 

Een heel mooi plan. Heel veel succes Miranda en Willem Maik. 
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Ik vind het een prachtig plan in het kader van kleinschalige natuur in en rond het dorp. het biedt vele 
mogelijkheden voor wandelaar, fietser, automobilist en niet in de laatste plaats voor de kinderen van 
de scholen voor educatie over natuur. Veel succes er mee. 

Recreatief rond Swifterbant. Swifterbant heeft verder niets. 

 

6. Noorderwold - Eemvallei 

Mooie combi natuur, landbouw, consument. 

Ja, voegt iets toe aan het landschap en beleven ervan in Flevoland. Meer interactie tussen de 
verschillende landschapfuncties natuur en landbouw. Beide profiteren hiervan en geeft mooie 
recreatie mogelijkheden om van beide te genieten. 

Burgers uit de stad kunnen kennismaken met natuur en biologische landbouw. Vernatting op deze 
plek is verstandig. 

Integratie natuur en landbouw geeft echt nieuwe natuur en betere biologische landbouw en 
verbinding met de consument/burger. 

Mooi plan, sluit goed aan bij bestaande natuur en de structuur van de bodem. 

De combinatie landbouw-natuur-recreatie is bijzonder en lijkt me heel nuttig. 

Cultuur en natuur toegankelijk. 

Mooie combinatie burgerbetrokkenheid - landbouw/stad - natuur en landschap. 

Lekker biologisch en natuurlijk. 

een breed plan gezien alle facetten die men wil realiseren. Het zal termijnwerk gaan worden, maar 
toch. Ik word hier enthousiast van. 

Mooi, goed doordacht plan met veel mogelijkheden voor samenwerkingsverbanden. 

Ongetwijfeld een bar noodzakelijke aanzet om weer een stukje Nederland te vrijwaren van beton en 
asfalt. 

Ik word al vrolijk als ik er aan denk. Enorme verrijking van het Flevolandse landschap. Kan denk ik 
alleen ik Flevoland. Prachtige combi natuur en verantwoorde landbouw. Voor ons, onze kinderen en 
onze kleinkinderen. Gewoon doen! 

Dit plan vormt een verbindende schakel die broodnodig is om letterlijk verschillende gebieden met 
elkaar in verbinding te stellen. Dit des te noodzakelijker omdat de landelijke politiek het af laat weten. 
Dus ondanks dat wij met zijn allen de belastingen opbrengen die Den Haag verdeelt, zullen we dit ook 
als extra investering in een mooi en natuurlijk land samen op moeten brengen. 

Landbouw en natuur moeten weer naar elkaar toegroeien. Het inzicht bevorderen dat (zeer)intensieve 
landbouw de natuur steeds meer vernietigd. Hier moet een einde aan komen. Goede landbouwgrond 
zoals in Flevoland niet alleen bestemmen voor natuur, maar zeker ook voor landbouw. 

Eindelijk iets goeds tegenover industrieën en vliegvelden! 

Ik vind het heel belangrijk dat er goed wordt samengewerkt tussen de agrarische sector en 
natuurbehoud, zodat ze elkaar kunnen aanvullen en versterken i.p.v. bekvechten en moddergooien 
want daar is niemand bij gebaad. 

Een belangrijke ontwikkeling, landbouw en natuur dichter bij de mensen. 
Ook goed voor de werkgelegenheid, er zal steeds meer vraag komen naar biologische producten. 

Mooie combinatie. Voegt veel toe aan de huidige eentonigheid. Door de schaal kan ook het effect van 
biologische landbouw op de omgeving zichtbaar worden. 

Ja zeker ga ik er gebruik van maken. Het is een redelijk alternatief voor de eerdere plannen die door 
Bleeker afgeschoten zijn. Daar was ik al zo'n voorstander van. 

Dit is natuur waar je wat aan hebt; waar je wat van leert, waar je van kunt eten en dat groot en 
interessant genoeg is voor natuurlijke variatie zonder al te veel hulp van buitenaf. 

Leuke interactie natuur en landbouw, leerzaam voor jeugd. 

Dat wordt genieten voor ieder die van interactie houdt van landbouw en natuur. 

Vernieuwend ook in aanpak met en door Flevolanders. Integratie natuur en landbouw ontwikkelen. 
Verbindingen leggen op vele manieren. Valt voor mensen veel te zien, beleven en proeven.  
Nieuwe natuur in de stadsrand van de 21ste eeuw. 
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Vlak bij de stad en toch midden in de natuur. Een mooie verbinding en een kleinschaligheid die er nog 
niet in Flevoland is. 

Wel erg ambitieus, maar vooruit dan maar: Doen! 

Over de toegankelijkheid en bereikbaarheid heb ik nog geen goed inzicht gekregen. Ik vind de 
integratie van deze drie componenten erge uitdaging maar in het belang van de educatie van de 
landbouw en de natuur belangrijk de recreatie, horeca enz. moet daar in mijn ogen de ondergeschikte 
partij zijn. 

Ja, ik maak gebruik van de natuur; zeker als deze wordt aangevuld met nieuwe initiatieven in de 
natuur zoals een boerderij, biologische winkel met lokaal verbouwde groente, pannenkoekhuis, 
informatiecentrum, wandel en fietspaden, uitkijktorens etc. 

Dit is niet alleen meer natuur, het is nieuwe natuur van de 21e eeuw, die consumenten en recreanten, 
natuur en landbouw bij elkaar brengt. 

Flevoland staat voor natuur, landbouw, rust en harmonie. Dit project is een welkome toevoeging.  
Zet er ook een winkeltje neer waar de boeren hun natuurproducten kunnen verkopen. 

Misschien doet dit plan het Oosterwold vergeten. Revancheren we ons voor ene heer H. Ble... 
Heel actueel ook, participeren. 

 

7. Lelystad airport 

Het is nieuwe natuur die beleefbaar is voor heel veel mensen. Ook het educatieve karakter is mooi. 

Het biedt meer dan groen: ook horeca en andere zaken. Dat is leuker voor meer mensen. 

Zeer toegankelijk, verzorgde natuur in een zakelijke omgeving. 

Een perfecte combinatie van bedrijven, luchtvaart en natuur in een project. Waar we aan de ene kant 
met een (vervuilend) vliegtuig vandaan vertrekken voor een welverdiende vakantie, kunnen we nu 
aan de andere kant direct iets (duurzaams) teruggeven aan de natuur. 

Vernieuwend, duurzaam en sexy! Nieuwe natuur op zijn best! 

Uitstekende bereikbaarheid in een gebied met kansen en mogelijkheden die nog wel gepakt moeten 
worden. In dit plan gebeurt dat volledig! 

Omdat dit is wat we nodig hebben deze dagen. 

Natuurlijk is het plan bereikbaar. Het gaat tenslotte om de ontwikkeling van de tweede 
luchthaven van Nederland. Maar wat zie je om luchthavens? Een bedrijventerrein en 
parkeeroverlast van reizigers van de luchthaven. Ik zie hier vooral een ontwikkeling van 
schaamgroen rondom een bedrijventerrein. Op zich niks mis mee en goed voor de 
lunchwandeling van de werknemers van de bedrijven, maar voor de rest in mijn beleving 
weinig interessant. Ik word graag van het tegendeel overtuigt over een jaar of 20. 
In plaats van suffe parkjes op een doorsnee bedrijventerrein worden er functies toegevoegd aan het 
groen waardoor er meerwaarde ontstaat. Ja, laagdrempelig, ja bereikbaar, ja een asset voor het 
gebied. 5 sterren! 

Wow! In dit plan is aan alles gedacht! Zo hoort het te zijn! 

Dit gebied biedt groeimogelijkheden. Het zou prachtig zijn als er niet enkel in eenzijdige groei wordt 
geinvesteerd (meer bedrijven), dat de kans wordt gegrepen dit gebied breder te ontwikkelen en dat de 
uitdaging een duurzaam, zelfvoorzienend gebied leerzaam, aantrekkelijk en rendabel te maken wordt 
aangegaan. 

Met het toevoegen van natuur aan een vliegveld zet je de toekomstige ontwikkeling gelijk op 
scherp. Een ongelukkige plek, waar vliegtuigen last hebben van fauna en de fauna direct 
bedreigt wordt bij economische groei. Nee, ik zou een andere plek uitzoeken en hier niet veel 
ambities voor natuur formuleren. 
Cool! Een groene brug als verbinding, die hadden we nog niet in de polder! Dus we kunnen straks 
vanuit het Natuurpark op de fiets door naar het vliegveld, om daar met de kinderen even naar de 
vliegtuigen te kijken? Daarna een pannenkoek eten bij Boer Kok en via het Hollandse hout weer door 
naar huis? Mooie route om van de zomer met de kinderen op de fiets te doen! 
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Een uitdagend plan waarbij werken en recreëren samen komen, onderscheidend vermogen voor een 
'bedrijventerrein' geen doorsnee. 

Natuurgeld gebruiken om een vliegveld groen aan te kleden; niet doen! 

Uitstekend idee brengt twee werelden samen en geeft reizigers een plek om te ontspannen terwijl 
men wacht. 

Is dit nu nieuwe natuur?? Bedrijvigheid en recreatie is geen vorm van nieuwe natuur. 

Goed voor de regio, duidelijke verbetering van de huidige situatie, bevlogenheid gekoppeld aan 
realistisch duurzaam ondernemen. Lelystad wordt hier duurzaam beter van. 

Absoluut een top plan! 

Ja zeker! 

Ik zie bedrijvigheid, recreatie en voorlichting. Het gaat over natuur, maar is het niet. Past dus 
niet. 
Top integratie met aantrekkelijkheid voor bezoeker en bedrijven en bestaande agrariërs, sluit aan op 
de visie van Zeeman Architecten. 

Alles lukt, dan is alles perfect… dus een ANWB factor geeft power… en dat gun in ‘airport garden city’ 
dus nu een 3 sterren waardering als het af is een 10 sterren waardering (als ik niet dood ben!). 

Dit is geen natuur. 

Het educatieve karakter van het plan, lokaal maar met een globale gedachte maakt het de moeite 
waard om te bezoeken. Zeker in combinatie met bijvoorbeeld de luchthaven en de Leisure dat daar zit. 
Het is erg snel en makkelijk bereikbaar vanaf de A6. 

Educatief, vernieuwend, gastvrij, ondernemend, duurzaam en een jonge uitstraling.  
Kortom: een aanwinst en bijzonder goed passend in de jongste provincie van Flevoland! 

Slecht idee, te hoge verwachting. 

Een goed idee. We kunnen juist buiten stadscentra dergelijke combinaties heel goed gebruiken! 

Het is eenvoudig toegankelijk voor auto's en fietsers. Het gebied gaat een mooie natuurlijke 
verbinding vormen met Natuurpark Lelystad en vormt een natuurlijke overgang naar andere functies. 
Wordt zeker een aanrader om gebruik van te gaan maken. 

Alles komt hier samen. natuur, automobilisten en vliegverkeer. 

Voordeel: Als dat de natuur behoud dan zou ik voor deze plan gaan. Hoe meer natuur hoe beter dit is. 
En voor kinderen is het een leuk gebied om te spelen. Als ouder geniet je ervan. En wachten in een 
wachtruimte tot dat je vliegtuig vertrekt is best wel saai en erg moeilijk als je kinderen moet 

vermaken. Nadeel: Aan de andere kant vraag ik mij wel af, hoe lang dit mooi groen blijft, 
vervuiling van vliegtuig e.d. en vooral als het er zo dicht bij de natuur ligt. Is ook overlast voor 
de dieren denk ik... 
Visitekaartje van Lelystad voor de toekomstige reizigers van het vliegveld. 

Integraal de publieke ruimte benutten voegt altijd wat toe. 

Ontwikkeling van Flevo AirPort,met uitgebreid de natuur dicht bij huis te brengen. Zowel interessant 
voor de reizigers en bewoners Flevoland. 

Heel goed om dit buitengebied wat aantrekkelijker te maken en kan mogelijk t.z.t. aansluiten bij de 
achtergelegen natuurgebieden. 

Het plan voegt zeker iets toe. Het versterkt op inventieve wijze de economische en recreatieve 
ontwikkeling van Flevoland. Hier ontstaat het nieuwe recreëren, waarin vele activiteiten mogelijk zijn. 
Interactie tussen de bestaande recreatieve activiteiten zoals het Aviodrome, Natuurpark en onze 
nieuwe wildernis zal bijdragen aan het succes. 

Interessant, grote educatieve waarde en passend bij de agrarische roots van de Flevopolder. 

Duurzaam ondernemen is de toekomst. Dit plan maakt duurzaam ondernemen toegankelijk voor een 
breed publiek. Economie is belangrijk voor Flevoland maar laten we dan ook kijken naar 
mogelijkheden om dit zo verantwoord mogelijk te bedrijven. 

Het is toegankelijk en bereikbaar voor auto, fiets en andere verkeer! Het past prima bij het imago 
beeld van Lelystad. Lelystad geeft Lucht. 

Ik zou er zeker gebruik van maken, want het is een aanvulling op het Natuurpark dat er in de buurt 
ligt. Het geeft ook aan dat industrie heel goed gepaard gaat met natuur en recreatie. 
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Super gewoon goed plan met oog voor alle omgevingsfactoren! Gaat ook veel werkgelegenheid 
opleveren... ‘Go for it!’ 

Maakt prachtig gebruik van de krachten van de Flevopolder: pionieren, waardering voor de natuur, 
het landschap, recreëren en werken, die bovendien goed zijn voor de toekomst. 

De omschreven gebieden zijn nu al goed bereikbaar dus kan het alleen maar beter worden. Verder zal 
het de werkgelegenheid een goede impuls geven. 

Je moet wat he als je een vliegveld wilt uitbreiden groen dat moet je doen... 

Mooi voorportaal voor de Floriade 2022 voor buitenlandse gasten die met het vliegtuig komen! 

Perfecte combinatie van wonen, werken en recreëren. Wonen, nu nog op kleine afstand, maakt het 
mogelijk dat Lelystad zich aansluit met de bedrijvigheid ten zuiden van de stad. 
Mooie kans voor nieuwe ontwikkeling. 

Natuur in combinatie met bedrijvigheid, best-of-both-worlds. 

Als ik moet kiezen voor beton of groen, dan kies ik voor groen. Dus ja! 

Maar dan het liefst zonder dat vliegveld. 

Mooie kans om met verschillende partijen aan iets moois te werken! 

Mooi plan! Groen is de meest onderschatte waarde in onze leefomgeving. 

De combinatie van bedrijvigheid en recreatie i.c.m. biobased economie zorgt voor meerwaarde t.o.v. 
de bestaande monofunctionele terreinen. 

Is dit economisch gezien wel een goed plan? Heeft zo zijn nadelen voor de natuur,denk aan 
rustverstoring voor mens en dier. 
Schept evenwicht tussen bedrijvigheid Lelystad Airport en de natuur. 
Is ook een impuls voor de werkgelegenheid in Flevoland. 

Dit geeft 'wachten' een nieuwe dimensie, is zowel verantwoord en goed voor de gezondheid! Zo komt 
het concept duurzaamheid ook dichter bij de gewone reiziger. 

Dit plan laat zien wat je met co-creatie kunt bereiken. Door samen te werken aan zowel economische 
als landschappelijke waarden creëer je een nieuwe belevingswereld met recreatieve waarden voor 
bewoners en bezoekers. 

Perfect plan om de natuur dichtbij de mensen te brengen. 

Natuur en economie combineren is de toekomst. 

Een mooi plan waar het toppunt van mobiliteit gekoppeld wordt aan het toppunt van nieuw circulair 
denken. Dat maakt het tot een voorbeeld van gebiedsontwikkeling in een modern jasje. Inclusief 
denken! 

Makkelijk bereikbaar. Leuk voor reizigers vliegveld, maar ook voor bewoners Flevoland, bezoekers 
Aviodroom en Natuurpark en fietsers die langskomen. 

Versterking van het vliegveld. 

 

8. Grote Trap 

Het wordt zo te zien een mooie fietstocht waarbij je vanaf de Grote Trap een fraai overzicht krijgt over 
het hele gebied. 

Mooie scheiding tusssen Oosterwold en de meer intensieve landbouw. Goede natuurverbinding en 
recreatie. 

Fietsen door de natuur is prima, maar wij hebben al zoveel stroken in de polder. 

Verbinding voor plant, dier en mens. 

Er is altijd behoefte aan een fietspad langs mooie plekken waar je anders niet zo makkelijk bij komt. 
De ligging/route zal de weidse stilte toegankelijk maken. 

Woon in Lelystad, dus zou er zeker gebruik van maken omdat Natuur Dichtbij mij aanspreekt.  
Meteen op de fiets en weg, en het liefst een versnapering bij het keerpunt voor de nodige menselijke 
brandstof! 

Mooi fietspad dwars door de Flevolandse natuur. Fijn ook dat het fietspad wordt aangesloten op 
bestaande paden, zodat je echt een leuke route kunt fietsen. 
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aansluiting tussen Oostvaardersplassen en vaste land. Goede recreatieve mogelijkheden 

Een lint van prachtige natuur dwars door Zuidelijk Flevoland. 

Ik ga er zeker gebruik van maken met de fiets of lopend natuurlijk, niet alleen de mens profiteert van 
deze strook het zou de natuur ook zeer ten goede komen zeker als er nog aansluitingen bij komen. 

Door deze nieuwe verbinding voor mens plant en dier ontstaat er zoveel meer beleving. Dit plan 
maakt het mogelijk om dichtbij van veel bijzondere natuur te genieten en tegelijk te dwalen door het 
weidse agrarische landschap. Een ruime route die voor de recreant en de natuur veel toevoegt. Echt 
ANWB-waardig dus! 

Het voegt zeker wat toe, het kan het verlies, dat Ootvaarderswold niet door mocht gaan, verzachten. 

Stukje compensatie verbindingszone. 

Ik kom er nu ook wel eens, maar erg opwindend is het overgrote deel van de route nu niet (tenzij het 
onweert!). Als dat aangekleed wordt met meer natuur dan zou dat fantastisch zijn! 

Een mooie aanvulling op het fietspadennetwerk en verdere verfraaiing van het unieke Flevolandse 
landschap 

Het plan sluit mooi aan op het fietspad van de bruggen over de Lage vaart en de A6. Nu nog een 
mooie route langs de Vogelweg en de Trekweg en je hebt een mooi rondje Almeerderhout, Trekweg, 
Kottersbos, Oostvaardersplassen, De Grote Trap en weer terug langs de Vogelweg. 

Fietsen of lopen in pure natuur is een winstpunt, ook leuk voor lange afstand lopers, een marathon 
organiseren ? 

Een welkome onderbreking in het strakke landschap. Maar ook een veilige haven voor wild en vogels 
vanaf de akkers en weilanden. Dit zou zomaar een goedbroedgebied voor vogels kunnen worden. 

Uitbreiding van geniet en rust -voor=de=mens=natuur is goed mogelijk in onze prachtige provincie zo 
je ziet en fietsvriendelijk ook nog. 

Recreatie rondom Almere. 

Prima plan, mooi alternatief voor het eerder afgewezen concept. Ik zou er zeker gebruik van maken! Je 
verlaagt de drempel om te kunnen genieten van alles wat de polder te bieden heeft. 

Geen goed plan. Door het aanleggen van een fietspad zal de Grote Trap ontsloten worden en 
zal de laatste rustplek voor vogels,recreëren in een intensief gebruikt agrarisch gebied 
verdwijnen. Een kijkhut en creëren van natuurlijke oevers is natuurlijk wel iets wat past. Wat 
mij betreft laten zoals het is. Langs de Vogelweg ligt ook een fietspad. Er maken als het mooi 
weer is hooguit 10 fietsers per dag gebruik van. Bij slecht weer zie je er niemand! 

Meer natuur in Nederland en in Flevoland in het bijzonder als tegenwicht van de verstedelijking. 
Ecologische verbindingen zijn noodzaak. Dus meer ruimte voor de natuur. 

Ja, het is toegankelijk en het voegt iets toe aan Flevoland. Vooral voor recreatie is dit een grote impuls 
voor de polder. 

Een mooie verbinding om te genieten van de natuur en van het ruime landschap. Het fietspadennet 
wordt zodoende fijnmaziger en biedt veel meer route-mogelijkheden; het bevordert fietsgebruik en is 
dus goed voor de gezondheid. 

100m breed is te smal. Liever wat meer variatie in de breedtes. 

Leuk als de hond ook mee mag en je met de hond aan de lijn kan fietsen en wandelen! 

Dit deel van de polder is wat saai zeker als je deze natuurstrook zou moeten lopen. Met de komst van 
een slingerend fietspad krijgt deze strook een heel andere dimensie. Je kan een rondje fietsen en 
gelijktijdig in dit zeer rustige strookje natuur ongetwijfeld de nodige vogelsoorten horen en zien. Lijkt 
mij een echte aanwinst. 

Altijd mooi om door de natuur te kunnen fietsen! Hierdoor kan ik mijn vaste wielrenrondje uitbreiden. 
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9. Gouden Randen Pampushout 

Door de verstedelijking van Almere, hebben de inwoners behoefte aan een dichtbij gelegen bosgebied 
om te onthaasten. Kinderen kunnen ontdekken dat natuur een belangrijk onderdeel van het leven is. 

De 'natte doorverbinding' zal in de toekomst waarschijnlijk meer natuurlijke variatie brengen in dit 
stukje natuur zo vlak bij de bewoonde buurt. 

Vanuit Lelystad is het gebied redelijk bereikbaar, ik zou er wel willen wandelen, dus het voegt voor 
mij, en naar ik verwacht voor anderen, iets toe op heldere dagen 

Geweldig zo'n bijzonder natuurgebied op wandelafstand van de stad. Een verrijking voor Almere. 

Door deze natte corridor wordt in beide gebieden de flora en fauna versterkt. Het vergroot de 
uitwisseling van fauna op een veiliger manier dan over land. Een voorbeeld om dit in andere gebieden 
ook te doen. Doordat omwonenden tevens mee willen helpen wordt de draagkracht vergroot om deze 
aan een gesloten natuurgebieden te respecteren. 

Essentieel voor Almere! 

Een mooie natuurcorridor tussen de stadsdelen. Voor Almeerders niet te ver. Ik hoop op een stuk 
mooie, echte natuur! 

Het is nu een rechttoe-rechtaan bosstrook met één recht fietspad gelegen aan de rand van Almere-
Poort. Deze wijk begint al aardig volgebouwd te raken en er is dan ook een meer uitdagende en 
speelsere natuurstrook nodig, voorzien van waterpartijen. 

Het is zeer toegankelijk en lijkt mij een geweldig idee voor Almere 

Het nu nog wat monotone Pampushout kan deze impuls goed gebruiken. Het wordt zo ook een mooi 
uitloop- en recreëergebied voor inwoners van Poort en Pampus. Juist nu investeren dan ligt er iets 
moois als ook de bouw in Pampus start. 

Het gebied is voor velen makkelijk bereikbaar, omdat het aan de rand van woonwijken ligt. Er komt 
meer variatie in de natuur bij pampushout. Ik ga er zeker gebruik van maken. 

Ik zou er zeker gebruik van maken. Ga nu ook al met mijn scootmobiel door Kromslootpark, 
Lepelaarsplassen enz. Heerlijk… 

Een grote meerwaarde, niet alleen voor Almere Poort en Pampus, maar ook voor Literatuur- en 
Muziekwijk! 

Dicht bij het centrum van de stad Almere ontstaat een heerlijk natuurgebied, een soort stadspark. 
Laten we er het Central Park van Almere van maken! 

Ik maak er al zo'n 22 jaar gebruik van dit gebied en eindelijk worden de schakels aaneen gesmeed. 

Aantrekkelijk plan, ook in het licht van de nieuwe woonwijk Almere Poort. 
Mooi om de verbinding met de andere natuurgebieden te maken 

Binnen de huidige en toekomstige verstedelijking zorgt dit project voor een verankering van de 
bestaande natuur binnen de stad Almere 

prachtige bijdrage als verbindingszone voor de natuur en verrijking voor het (toekomstig) stedelijk 
gebied van Almere. 

Water management en de mens in de natuur in een greep, fantastisch 

Het kan een prachtig stuk natuur worden, langs de kust en tegen de gemeente aan. Ik verwacht 
echter, dat het bij een verbeterde economie een belangrijk uitbreidingsgebied van Almere zou kunnen 
worden, wellicht ooit met een rechtstreekse verbinding via bruggen en over eilanden, naar 
Amsterdam. 

Mooie invulling van een stuk ongerepte natuur waaraan steeds meer behoefte ontstaat aan de 
randen van Almere. 

Dit plan voegt wezenlijk iets toe aan de groene stad Almere en ik zal er zeker gebruik van gaan maken. 

Het gebied is zeer goed bereikbaar en is een groen long in een gebied dat aan het verstedelijken is. 
Wordt nu vooral 'functioneel recreatief' benut: mensen komen er om hun hond uit te laten, om te 
sporten, als gebruiker van doorgaande fietsroute. Het gebied zou nog kunnen winnen aan waarde 
door aantrekkelijker te worden voor recreanten die gewoon willen recreëren en er geen bijzonder 
nevendoel bij hebben. Daar kan dit plan zeker aan bijdragen. 

Goed idee om iets te doen met het buitengebied aan die kant van Almere. Zo bewaak je ook aan de 
noordwestzijde de ruimte en de natuur. Een prachtig, onderschat gebied dat wel wat meer 
ondersteuning verdient. 
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Leuk als je er ook met de hond aan de lijn mag wandelen! 

Almere is het meest verstedelijkt gebied van Flevoland, doch heeft het minste groen/natuur per 
inwoner. Dit plan komt hieraan tegemoet en heeft een grote toegevoegde waarde voor recreatie en 
natuur. 

Prima overgang tussen stadspark en woonomgeving. 

 

10.  Wereld erfgoed Schokland 

De verbindende schakel tussen bestaande gebieden. 

Schokland is niet voor niets het eerste Werelderfgoed va Nederland. Het is een bijzondere plek, een 
eiland op het droge waar het heerlijk wandelen en recreëren is. In het museum kun je de geschiedenis 
van de archeologie terugvinden en het verhaal van de ontruiming van de oorspronkelijke bevolking, 
die de strijd tegen het oprukkende water niet meer konden winnen. Een unieke plek. Terecht erkend 
door Unesco als Werelderfgoed gebied. 

een mooie combinatie van natuur, cultuurhistorisch erfgoed en toeristisch-recreatieve ontwikkeling. 
Zou het Werelderfgoed Schokland weer een stukje mooier maken. 

Het zet een bijzonder en mooi gebied nog beter op de kaart. Op een bijzondere manier genieten van 
de rust, ruimte en natuur. Kortom 5 sterren waard. 

Het plan is goed bereikbaar door de ligging tussen de A6 en de N50. Het voegt vooral iets toe aan de 
‘natte’ natuur van de drooggelegde polder. Vooral in combinatie met het voormalige eiland Schokland 
is het bezoeken meer dan waard! 

Belangrijk om de Werelderfgoed status te behouden. 

Uitbreiding van het natuurlijk gebied naar het Zuiden zal Schokland extra steun geven om ook in de 
toekomst natuur en recreatie te kunnen blijven combineren. 

Noblesse oblige: Werelderfgoed moet je zuinig op zijn. Dit plan helpt. 

Door dit plan kunnen de kinderen van de kinderen van mijn kinderen ook nog lang genieten van het 
magnifieke werelderfgoed Schokland. 

Goed bereikbaar, een parel van Flevoland, heeft nieuw elan nodig. 

Natuur en archeologie gaan hier goed samen! 

Het geeft een meerwaarde aan het werelderfgoed schokland 

Hoe groter de schil om Schokland heen des te beter; zowel de archeologische waarde bewaard blijft 
en alle natuurelementen zowel flora als fauna versterkt worden. 

Het is een goed idee om nu ook de zuidzijde van Schokland met bos en meer open natuur uit te 
breiden. Pas echter op met te veel recreatiemogelijkheden aan te bieden; het moeten geen 
pretparkachtige toestanden worden. Daardoor kan een gebied aan zijn eigen succes ten onder gaan, 
zoals bijvoorbeeld naar mijn mening bezig is te gebeuren met Terschelling. 

Prima, niet te mooi maken je moet ook de natuur zijn gang laten gaan! 

Een prachtig stukje geschiedenis en dat doet recht aan de toenmaals ‘verdreven’ inwoners 

Dit is een win-win-win plan: nieuwe vogelrijke natuur + bescherming archeologie + meer 
natuurrecreatie 

Natuurontwikkeling realiseren om archeologische voorwerpen te conserveren! Een uniek plan dat veel 
waarden toevoegt aan het al mooie Schokland! Zou wel 10 sterren willen geven! 5 voor natuur en 5 
voor archeologie en beleving! 

Ik wil dat de Werelderfgoed status blijft. 
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11. Landgoed Wellerwaard 

Lijkt me een mooi gebied om te wandelen. En goed voor de flora en fauna. En goed en interessant dat 
een particulier het ontwikkelt en er gaat wonen. 

Natuurlijke waterberging met de mogelijkheid tot ontwikkeling van leuke uitstapjes. 

Mooi plan. Goede samenwerking tussen overheid en particulier om de recreatie in dit gebied verder te 
ontwikkelen. 

Mooi zo'n gebied middenin de openheid van Flevoland! 

Samenwerking tussen overheid en een particulier, natuurontwikkeling en recreatie, dit plan heeft het 
allemaal! 

Ja. De populariteit van een landschap wordt m.i. sterk verhoogd door de aanwezigheid van 
landgoederen, zeker in natte gebieden (zie vecht tussen A'dam en utrecht). 

Ik roep al jaren dat particulieren prima in staat zijn om natuurontwikkeling te creëren en te beheren. 
Zo ook zal het dit keer prima kunnen slagen. Particulieren zitten er net iets meer bovenop... wat rest... 
een eerlijk subsidie beleid waarbij particulieren evenveel kansen krijgen als TBO's. 

Natuur inclusief wonen, een mooi voorbeeld! 

Prachtig plan. Dit plan is een meerwaarde voor het gebied, waar temidden van de agrarische 
ondernemers natuurontwikkeling en recreatie een plaats krijgt. Direct grenzend aan dit gebied 
ontwikkelt Grontmij ook een duurzaam energiesysteem in de vorm van een biogasnetwerk tussen 
enkele agrarische ondernemers. Zo gaan natuur en innovatie hand in hand. Als het gereed is, zal ik het 
zeker eens bezoeken. 

Het bestaande wandelgebied wordt door deze ontwikkeling uitgebreid en het ondersteunt de 
natuurontwikkeling. 

prachtig plan; particulier initiatief dat toch openbaar toegankelijk recreatiegebied wordt. 

Op deze manier wordt er meer diversiteit gegenereerd in flora en fauna. Hierdoor trekt het meer 
wandelaars en natuurliefhebbers. Ook is de natuur meer toegankelijk en waarderen mensen dit meer. 

Eindelijk natuur die geen onderwerp van politieke bezuiniging kan zijn. En zo hoort het ook. Mooi plan 
op de juiste plek voor de hele familie. 

Mooie wandelgebieden zijn er nooit genoeg. Goed plan dus! Mits de financier zijn geld met eerlijke 
zaken verdient natuurlijk... 

In het plan van het Kuinderbos heb ik de Wellerwaard al bij betrokken daar het een prachtige 
verbinding geeft richting Emmeloord. Nu al fiets ik regelmatig door een stuk Wellerwaard richting de 
Weerribben en het ziet er fantastisch uit en het wordt nog veel mooier, heb ik gezien. 

Dit project verdient alle steun omdat het een geweldige versterking is in dit gebied, de Terp 
(golfbaan), Wellerwaard, Castelijnsplas en de waterberging Burchttocht. Het landgoed verbreedt 
letterlijk en figuurlijk de natuur- en revreatiecorridor Emmeloord richting Kuinderbos. Vooral voor 
wandelaars en fietsers is dit een aanwinst in het toch wel vlakke en kale polderlandschap. 

Dit is een particulier project, zoals de plannen nu zijn is deze NIET rechtstreeks bereikbaar 
vanuit de Wellerwaard. Er zal een oprijlaan van 1,5 km. aangelegd worden vanaf de 
Kuinderweg, waarmee je het gebied kan bereiken. Ik heb het idee dat dit project gebruikt 
wordt om belastingvrij vermogen te kunnen beleggen. Ik vraag mij dan ook af of de 
aangevraagde € 300.000 subsidie voor zijn woning gerechtvaardigd is. 

Op zich is de Wellerwaard een leuk project, mooi aangesloten op de oude Casteleynsplas. 
Flevolandschap zou nog wat beter hun best mogen doen met het onderhoud, dan is het 
helemaal af. Waar ik alleen op tegen ben is de topgronden van Nederland (Flevoland) uit het 
economisch verkeer te onttrekken met belastinggeld. Ik denk dat de Wellerwaard mooi is zoals 
deze nu is, en ook al genoeg gekost heeft voor de gemeenschap in deze tijden van 
bezuinigingen. 

Het is belachelijk om zo'n landgoed in dit landbouwgebied aan te leggen. 
Het past hier niet in deze strook. Hier is natuur genoeg en er moet zeker niet meer van komen 
in dit gebied. Ik zal er geen gebruik van maken. Het voegt niets toe aan de natuur in 
Flevoland, hier mag zeker geen subsidie naar toe. 

Wellerwaard zoals het nu is aangelegd is een mooi project. Biedt nu genoeg ruimte tot 
recreatie. Laat het nu zoals het is. Een nieuw "landhuis" in deze groene omgeving vind ik niet 
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passen. Zeker hiervoor geen subsidie geven. Voor we het weten ligt ons mooie 
polderlandschap vol met "mooie" landhuizen die niets toevoegen aan ons mooie 
polderlandschap. 

Flevoland is ontworpen als landbouwgebied. Wat is er mooier om door de Wellerwaard te 
lopen met uitzicht op landbouwpercelen? Een moerasachtige omgeving met een chique 
landgoed -die bovendien mede wordt gefinancierd met ons belastinggeld- past niet in de 
omgeving. 

Persoonlijk denk ik niet dat dit gebied iets toevoegt aan de natuur in Flevoland. Voor mij 
betekent natuur in Flevoland zomers de prachtig bloeiende akkers en in het voorjaar de velden 
tulpen, en de jaargetijden daarmee benadrukt worden. In dit rechtlijnige prachtige 
polderlandschap past geen natuurgebied met een protserig landgoed dat totaal niet past 
binnen dit plaatje, bovendien is het een verspilling van belastinggeld en prachtige 
akkerbouwgronden! 
Zo vanuit de stad de natuur in. Met veel aandacht voor educatie. 

Het mooie van deze plannen is dat het mensen bewust maakt van het mooie leven wat ze gegeven 
wordt. Ze worden één met de natuur. Hun verhaal bij een boom wat gehoord en gezien kan worden 
(Kroonbos). De bewust wording van een nieuw leven in de jonge provincie (Luierbos). Flevoland is 
vruchtbaar in alle mogelijkheden van het woord. (Voedselbos) en wat zou het leuk zijn als je er door 
heen kan varen. En er kan spelen met een stuk educatie. 

Een prachtig kanogebied en ook voor vogelaars m.b.t. de watervogels. 

Flevoland heeft veel mooie natuur, maar het is belangrijk dat de mensen in deze tijd van computers 
en sociale media de feeling met de natuur niet kwijtraken. Het plan van Groen Gras pakt dit bij de 
wortel aan: het laat kinderen zien en voelen hoe mooi de natuur is! 

Origineel. 

Historie, recreatie en voedsel. Een mooie combinatie. 

Mooi combinatie met meer project ideeën. Alleen is het allemaal wel haalbaar. 

 

12. Harderbos en Harderbroek 

Omdat het juist toegang verschaft, voor de natuur en dieren. Het gaat om bereikbaarheid en de 
mogelijkheid om heen en weer te trekken tussen verschillende natuurgebieden. Het zou mooi zijn als 
de ANWB niet alleen zorgt voor goede verbindingen voor automobilisten, fietsers, wandelaars, maar 
ook voor de natuur. 

Natuurverbindingen zijn essentieel voor de natuur. Maar ook voor mensen om ook in de toekomst van 
de natuur te kunnen blijven genieten. 

Prachtige kans om bedreigede moerasvogels een kans te bieden. 

Natuurgebieden met elkaar verbinden is enorm belangrijk voor het behoud van allerlei diersoorten.  
En hoe beter het gaat met de natuur, hoe beter het gaat met ons mensen, dus dat is dubbel winst!  
En Harderbos en Harderbroek zijn beide prachtige natuurgebieden, waar ik graag kom. 

Mijn kleindochter van 1.5 woont daar in de buurt. Ik fiets graag met haar langs en door alle groene 
stukken. natuurgebieden zijn er wel, maar er is nog veel versnipperd. Zo'n verbinding zal meer dieren 
en vogels trekken en dus ook mijn kleindochter en mij. 

Prachtig plan dat resultaten oplevert voor kwetsbare soorten en tegelijk een aanwinst is om te 
beleven in Flevoland. Sluit aan op veel recreatiebedrijven in de buurt. 

In ons land vol menselijke infrastructuur heeft de natuur veilige verbindingen nodig. Het zou toch 
prachtig zijn om hier in Flevoland een otter, boommarter, das of bever levend te zien, in plaats van 
zoals nu platgereden op de weg? Ik vind dat wij in dit land de plicht hebben dat niet alleen mensen 
maar ook dieren veilig hun weg kunnen volgen. En met dit project kan dat! 

Belangrijk om dit te realiseren. Anders is het eerder geïnvesteerde geld voor de faunatunnel toch een 
beetje jammer. Dus de klus afmaken voor de natuur! 

De ANWB is voor mobiliteit, dit plan zorgt voor dierenmobiliteit! 
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Als automobilist vind ik het heel erg dat ik bijdraag aan versnippering van ons land met voor dieren 
onneembare hindernissen als drukke wegen, met ook nog veel slachtoffers onder de dieren.  
Dit plan draagt bij aan het beter functioneren onder de snelweg door, dus prima om te doen. 

Het verbinden van natuurgebieden is een must. Door natuurgebieden te verbinden kunnen planten 
en dieren via een ‘natuurlijke weg’ van het ene natuurgebied naar het andere komen en voorkom je 
dat ze misschien uitsterven. Daarnaast kunnen wij zelf als mensen van dit soort verbindingen 
genieten. Dus winst voor zowel de natuur als de mens. 

Ja, het voegt zeker iets toe aan de natuur in Flevoland. Harderbroek is erg mooi en moet mooi blijven. 
Toegankelijk voor publiek en goed voor de vogels. Ja, ik wandel er met mijn kinderen en maak er dus 
gebruik van. 

Verbindingen zijn heel belangrijk wegen voor de natuur, die hebben wij heel hard nodig, asfalt is er al 
teveel. Plant en dier kunnen op natuurlijke wijze verplaatsen! 

Ik denk dat het leefgebied voor de dieren hierdoor verbeterd wordt. Zeker voor de otters en de bevers. 
De otters zijn helaas nu nog vaak verkeersslachtoffer, hopelijk wordt dit door dit plan minder. 

Beleving en natuurlijke verbinding voor vele diersoorten staat voorop, denk aan otter, bever etc. 
tevens worden er door de inrichting veel natuurlijke overgangen gecreëerd voor o.a. vogels, vlinders 
en libellen. Dit alles kun je in het veld daarna ook waarnemen of een bezoekje aan de vogelkijkhut. 

Verbindingen zijn er voor de mens in ruime mate aanwezig voor de dieren helaas veelal minder.  
Het zou mooi zijn als onder meer de bever en mogelijk in de nabije toekomst de otter met een goede 
verbinding onder de snelweg naar het Harderbroek kunnen gaan. De voorwaarden om voor beide 
zoogdieren zich hier te vestigen zijn vervult, nu nog de barrière van de weg. 

Top idee om nog extra natuur bij het harderbos toe te voegen, waardoor de strakke grens van natuur 
naar landbouw wordt vervangen door een vloeiend verloop van natuur naar de landbouw. 

 

13. Oostvaardersplassengebied 

Meer ruimte en puur genieten zonder vermaak factor. Top! Kijken, ruiken, voelen en de tijd geven(d). 

De Oostvaardersplassen zijn te klein en als we de hekken wat ruimer zetten dan kan het groeien en 
dan is de A-6 een mooie randafscheiding en krijgt de automobilist ook wat moois te zien 

De Oostvaardersplassen kunnen toegankelijker worden gemaakt, dit geeft een nieuwe impuls. 

Klik ook even door op de onderste regel van de beschrijving: Oostvaardersplassengebied. 
Natuurbeleving binnen de Oostvaardersplassen! 

Ik vind dit een prachtig stukje natuur. Als vogel- en natuurliefhebber geniet ik altijd in deze omgeving. 

Nu kun je maar mondjesmaat genieten van de Oostvaardersplassen. Een etalagegebied is een 
uitstekend idee! En ik zal er zeker veel gebruik van maken. 

Door nieuwe natuur te creëren ontstaan nieuwe mogelijkheden om de natuur van dichtbij te ervaren 
en komen er volop kansen het gebied een recreatieve en economische impuls te geven. 
Dat lijkt me een goed idee. Ik woon naast de Oostvaarders plassen en zie de laatste tijd dat meer 
mensen de Oostvaardersplassen ontdekken. Helaas ook met de auto over fietspaden of met 
brommers over wandelpaden. Door de natuur verder door te trekken richting A-6, zodat je meer kunt 
zien vanuit de auto doe je ook wat aan deze problematiek. 

De Oostvaardersplassen zijn al een prachtig gebied om te wandelen en te recreëren. Een uitbreiding 
ervan is alleen maar toe je juichen. Er is al zo weinig natuur in Nederland! 

Slecht plan dit is een natuurgebied wat slecht toegankelijk is en nu al wordt overbevolkt door 
z.g natuur liefhebbers. Laat het gebied met rust en ook de dieren. 
Goed om gebruikers van de Saaie A6 te laten meegenieten van groen Flevoland 

Betere toegankelijkheid en gebruik voor extensieve recreatie van een uniek natuurgebied in het 
Nieuwe Land. 

Heel goed verhoogd de natuurbeleving en dient het behoud en uitbreiding van belevingsnatuur. 

Ik vind het onbegrijpelijk dat de allerbeste landbouwgrond van Europa wordt opgeofferd voor 
natuur en recreatie. Waarom kan hier niet landbouw en natuur op een evenwichtige manier 
samengaan, zoals vroeger, voor de schaalvergroting in de landbouw. De boeren waren toen 
tegelijkertijd natuurbeheerders en dat deden ze met hart en ziel omdat het hun eigen grond 
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was, grond die vaak generaties lang in de familie was. Daarnaast moet niet worden vergeten 
dat door de toename van de wereldbevolking steeds meer landbouwgrond nodig is. Het 
voedselprobleem is een structurele zaak geworden. Uitbreiding van het wereldareaal 
landbouwgrond is maar in beperkte mate op verantwoorde wijze mogelijk en opvoering van 
de productie per hectare biedt ook onvoldoende soelaas. Kortom een ondoordacht en 
onverstandig plan. 
Het is goed uitvoerbaar. 

Ontwikkeling als foerageergebied voor de kiekendief prima. Vanaf een snelweg genieten van de 
natuur vind ik een beetje vreemd. 

Ik fiets graag van Lelystad richting de Oostvaarderplassen, ik fiets vanaf de zuid- Oostkant.  
En doe daar ruim een half uur over. Wat mij opvalt dat er zo weinig bankjes zijn, of picknicktafels.  
Ook schuilhokjes voor een plotselinge bui zou handig zijn. Ook mis ik horeca, behalve bij de 
Oostvaardersplassen zelf is er niets. En bij de Oostvaardersplassen is het in de winter al om vier uur 
dicht. Er zijn dus geen leuke plekken om de zonsondergang te zien. Ook durf ik daar 's avonds niet te 
fietsen. Er is 1 fietspad, terwijl het zo fijn zou zijn als er naast de Torenvalk weg een fietspad zou 
komen. Veel veiliger. Auto's rijden namelijk op dat stuk erg hard, en je schrikt je lam als ze met 60 
km/u of harder vlak langs je scheuren. Ook in de winter is het namelijk leuk om daar heen te fietsen 
en het zou wellicht stimuleren om meer op de fiets te gaan vanuit Lelystad. Nu gaat bijna iedereen die 
ik ken met de auto. Het zou ook fijn zijn als daar een fietspad komt omdat je dan een hardloop rondje 
hebt. Ook halverwege een dwars verbinding naar fietspad langs de Lage Vaart zou leuk zijn, als je een 
klein rondje wil lopen. Gek trouwens dat dat fietspad geen naam heeft. Zou ook leuk zijn. En veel 
meer wegwijzers in dat gebied zou ook geen overbodige luxe zijn. Alvast bedankt en succes! 

Als de prioriteit zou liggen bij het streven dat het gebied wordt uitgebreid t.b.v. de grazers in de 
Oostvaardersplassen, ben ik voor. De grazers kunnen nu niet of nauwelijks voldoende voedsel vinden, 
met alle trieste gevolgen van dien. Dus uitbreiding van voedselrijke gebieden zou welkom zijn. 

Goed plan om bij de observatiehut De Zeearend ondiepe plassen aan te leggen. Zo kan je op korte 
afstand van de hut veel vogels zien. 

 

14. Eemvallei - Oosterwold 

Vaag en weinig inhoud 

Maakt deze natuur meer toegankelijk voor de omwonenden. 

Het is een natuuruitbreidingsplan en dat is goed. Alleen, is er voldoende poen voor? Waarschijnlijk 
niet. Het zou natuurlijk fantastisch zijn om in een kano door het riet naar Soest of Baarn te varen! 
Echt voor de diehards. 

Op een niet al te grote afstand van Almere, snel in de natuur en het verbind meerdere gebieden. 
Ik ga er zeker gebruik van maken 

Een prachtige uitbreiding van 't Noorderwold. Een grotere schaal zorgt voor robuustere natuur en 
meer beleving. 

Het is natuur maken in bestaande natuur. De prov. Flevoland wil dit wel graag. 

Ik ben te oud voor een luier, maar voor de jonge gezinnen is dit iets zinvols. 
We hebben ook het KWF bos in Flevoland en op de Kemphaan een natuur bos. 

Goede verbinding met bosgebied en stad. Sluit mooi aan op Noorderwold 

Een goed plan op een goede locatie aan de rand van de stad. Sluit goed aan bij de natuurlijke 
omgeving die er al is. 

Zeer toegankelijk en ook een echte meerwaarde voor kinderen! 

Mja, vaag. 

Fantastisch initiatief. Het ‘Luierbos’ fantastisch om jonge gezinnen in een jonge provincie kennis laten 
maken met de natuur, prachtig om samen met je kind(eren) het groeiproces te zien. 

Dit plan voegt iets nieuws toe aan nieuwe natuur namelijk samenwerken met bevolking waar de 
natuur voor bestemd is! 

Jong en oud komen samen in de nieuwe natuur, letterlijk en figuurlijk! Maar ook de waardering voor 
de mens, het grote wonder van het nieuwe leven en de inzet van de medemens. Door inzet van 
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informatie tools kan dit een recreatieve en educatieve nieuwe natuur in vulling zijn! 
Beide bossen: Luierbos en het Kroonbos, hebben direct een verbinding met de mens.  
Dat vind ik heel bijzonder! 

Almere heeft de twee kathedralen en Lelystad krijgt zijn kroon zo staan we in de picture als Airport 
Lelystad van de grond komt met een mooi herkenningspunt. 

 

 

15. Weidevogels en wintergasten 

Help dat oer-Hollandse gevoel van weide- en wintervogels te behouden! 

Omdat dit een prachtige verbinding wordt tussen Flevoland en het aangrenzende moerasgebied 
De Wieden. Voor de omliggende bewoners wordt dit een eldorado voor vogels, rust en ruimte 

Kieviten, wulpen en grutto's horen bij Nederland. De weidevogels gaan achteruit.  
Als je langs beide gebieden fietst, kun je al die vrolijke voorjaarsgeluiden horen. Prachtig toch. 

Het gaat slecht met weidevogels in Nederland. Deze karakteristieke vogels zijn een onmisbaar 
onderdeel van het polderlandschap. De natuurbeleving hier is zoveel mooier met al die vogels! 

De oorverdovende stilte en weidsheid van weidevogelgebied. Waar kun je nog horen waarom een 
grutto, tureluur, snip en kievit zo heten? Hier dus. Straks onder het genot van het leeuweriken-gezang. 
Genieten in een oer-Hollands landschap! 

Weidevogels in de zomer, ganzen in de winter: het hele jaar kunnen we genieten! 

Het is zo mooi om de weidevogels te horen en te zien tijdens wandelen en fietsen. Dat kan hier erg 
goed vanaf onder meer de dijk. 

Een nieuw eldorado voor de vogels en zeker ook voor de vogelliefhebbers. Erg belangrijk omdat er 
steeds minder plekken zijn waar de vogels nog rustig kunnen leven. 

Geachte lezer, sinds 30 jaar woon ik aan de Ettenlandseweg te Marknesse, op 200 meter van 
'Het Ettenlandseveld', voorheen een schitterend, authentiek stuk poldernatuur, te weten 
bloem- en kruidenrijk WEIDEVOGELBROEDGEBIED. Betreffend gebied (23ha) is door de 
Vereniging Natuurmonumenten ( afdeling Flevoland ) VOLKOMEN VERPEST. Vernatting - 
mislukt, paddenpoel - droog, flora en fauna - verarmd, broedende weidevogels - verjaagd. 
GEEN CENT EN GEEN HECTARE MEER NAAR NATUURMONUMENTEN. Zoals Albert Schweitzer al 
sprak/schreef: "Het voorbeeld is niet het beste middel om te overtuigen, het is het enige 
middel. Stel u met mij in verbinding en ik laat u zien, wat er door Natuurmonumenten in het 
betreffende gebied is AANGERICHT! Het zal u wellicht verrassen, De heer Messemaker, die 
hieronder ook heeft gereageerd - uiteraard met 5 sterren - is een medewerker (BOA) van 
Natuurmonumenten.  
Ik kan me nu al verheugen op het fietsen over de dijk met de roep van de grutto in de lucht! 

Weidevogelgebieden zijn echt hard nodig, er verdwijnen grote aantallen en soorten per jaar, dit plan 
wil bijdragen om de teruggang te stoppen, zodat we als van oudsher de weidevogels weer boven de 
velden zien vliegen en de jongen er kunnen opgroeien 

De vogels zijn prachtig. Maar ze zijn niet afhankelijk van de zeer natte landen. Dus straks 
fietsen met je mond dicht om de insecten buiten te houden. 
Weidevogels hebben momenteel maar een beperkte ruimte beschikbaar in Flevoland. Soorten als 
Grutto en Tureluur komen maar weinig voor. Dit plan voegt dus zeker iets toe aan de natuur in 
Flevoland. 
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16. Natuurontwikkeling Urkerveld 

Goed idee om dit stukje 'vergeten' land meer toegankelijk te maken. Een uitkijktoren met uitzicht over 
het voor het publiek gesloten Van der Lijn Reservaat zou wel eens een extra 'publiekstrekker' kunnen 
worden. 

Het is toegankelijk en bereikbaar. Het plan is een prachtige aanvulling en biedt prima mogelijkheden 
voor natuurbeleving en recreatie. Een mooie route met de fiets om te gebruiken. Zeg maar een 
ommetje Urk! 

Het stenen reservaat P.v.d Lijn vind ik zeer bijzonder en indrukwekkend. Doordat het nu niet openbaar 
toegankelijk is, is het zelfs in eigen regio onbekend. Door uitkijktoren blijft reservaat beschermd maar 
kunnen meer mensen hier van genieten. 

Jazeker mooie compensatie voor vernieling natuur bij urk door mega windmolens. 

Het is een goed plan wat het bos meer beleefbaar maakt. Aan de kant waar deze natuurontwikkeling 
komt ontbreekt verbinding met de dijk. Daardoor kom je er niet. Straks door een uitgebreid 
natuurgebied fietsen/wandelen is genieten. Het van der Lijn reservaat komt dan ook beter tot zijn 
recht. Door de verschillen in de ondergrond kan hier een bijzondere natuur ontwikkeling tot stand 
komen. 

Het zou zeker toegankelijk zijn, met name door de fietsroute. En gelijk een stukje toegevoegd 
natuurgebied aansluitend aan het Urkerbos. Aan de picknicktafel zie ik mezelf al zitten met mijn 
gezin. De uitkijktoren is daarbij ook een goed idee! 

Mooie verbinding tussen bosgebied en grote water. 

Een prachtig plan,ik ken het gebied goed en er is veel van te maken. Dit voorjaar werd ik er al verrast 
door een mannetje van de Grauwe klauwier die daar enige tijd verbleef, in de vogelaars wereld wordt 
deze vogel gezien als ambassadeur voor natuurherstel. Dus maak er wat moois van en de natuur zal 
het belonen. 

Prachtig plan kunnen we toch nog van de natuur genieten ipv op die grote windmolens te letten... 

De combinatie natuur en recreatie spreekt mij aan. Lekker fietsen over de dijk met zicht op het 
IJsselmeer, en dan naar de Westermeerweg en het Urkerbos, waar je over gaat in groen. 

Het nieuw te ontwikkelen gebied zal door het fietspad een breed zichtveld geven op het Nederlandse 
landschap zoals dat zich nu ontwikkeld: langs de IJsselmeerdijk met vogeltrek, door nieuwe natuur en 
al wat ouder polderbos met historisch stenenreservaat en dorpskern met prima zicht op 
vooruitstrevende windmolens voor de energievoorziening.  

Door het aan te leggen fietspad wordt een afgelegen hoek van het urkerbos beter bereikbaar. 
Daarbij komt ook nog dat de fietsers die nu vaak via de eerste schaapskooi fietsen er dan verschillende 
keuzemogelijkheden bij krijgen. De oorspronkelijke ondergrond leent zich uitstekend voor een zeer 
gevarieerde natuurontwikkeling, waardoor het zeker een interessant gebied wordt. 

Voor de toekomst 't groene hart van Urk tussen bebouwing en 't recreatieve ijselmeer 

Prachtig plan als aanvulling op het mooie Urker Bos, gewoon doen. 

Top plan, je ziet dat het plan met de rotterdammerhoek ook effect heeft (zie waarnemingen.nl) dus 
gewoon doen. 

Het kan een prachtig vogelrijk gebied worden waar je over een historische ondergrond ook nog eens 
heerlijk van het bos naar de dijk kunt wandelen. Een nieuw recreatierondje bij Urk. Goed voor Urker en 
toerist! 
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17. Kop op Horsterwold 

Er is weinig grootschalig bos gebied in Flevoland, dit is een aanvulling tot een redelijk formaat mits 
voorzien van wandel-, voetpaden en water recreatie en stilte gebieden. goed plan 

wandelen, varen en fietsen gebundeld in een mooie omgeving 

Het is nu al een schitterend fiets- en wandelgebied maar nog te weinig bekend bij de 
natuurliefhebber. Alles er aan doen om dit om hoog te krikken want het gebied is meer dan de moeite 
waard. Alleen jammer dat de wat oudere fietspaden veel te smal zijn om echt veilig te kunnen fietsen. 

In het dicht bevolkte Nederland hebben we het grootste aaneengesloten loofbos van Europa, het 
Horsterwold. Unieke biosystemen ontwikkelen zich daar op de polderklei. Mag het nog iets meer zijn? 
JA NATUURLIJK! 

Het voegt een wezenlijk onderdeel voor natuur en mens in de ontwikkleling van Flevoland. 

Misschien dat het zelfs wel eens druk kan worden op de eersteklas fietspaden die hier in grote getale 
zijn aangelegd! 

Dit plan heeft alles in zich en verbindt op een hele mooie manier natuur aan recreatie en is landschap-
pelijk een enorme verrijking door de nu ontstane doorzichten. Dit gebied verdient het om meer 
bekend te worden bij de Nederlandse bevolking. 

 

18. Landbouwgrond Schokland 

Het is bereikbaar en zichtbaar. Boeren komen op voor Schokland en de natuur.  
Ik zal er zeker van genieten. 

Een goede zaak de natuurgebieden rondom Schokland uitbreiden. 

Voegt iets toe aan natuur en ik zal er graag gaan kijken. 

wat een gekke plek voor een zeilplas. Voegt toch niks toe aan de natuur in Flevoland? 

4-sterren; omdat de natuurschil rondom Schokland zo groot mogelijk moet worden om natte natuur 
te behouden waar fauna, welke hoofdzakelijk vogels zijn gerelateerd aan moerasgebieden aan te 
trekken. De Noordoostpolder heeft al niet veel natuur. 

1-ster minder voor het deel om recreatie in dit plan te integreren. Een zeil-, kano- of roei 
activiteit zijn daar niet op zijn plaats omdat het Ketelmeer en Randmeren dichtbij liggen waar 
deze mogelijkheden genoeg en beter tot uiting komen en de horeca al ligt. 
Als ANWB-er zelf mee gepraat over de natuur rondom Schokland. Wil men Schokland behouden dan 
moet er wat gebeuren en zeker op het gebied van recreatie. En om de jeugd te trekken is dit plan een 
uitstekend plan. 

De mix van natuur, cultuur en recreatie spreekt aan.  
Op de randmeren gemotoriseerd varen, op deze plas rust... 

Schokland beter beschermd. 

Prachtig idee om natuur en recreatie zo te bevorderen en het voormalig eiland z'n oude contouren 
terug te geven. 

 

19. Toevoeging Kuinderbos 

Hoe meer bos hoe beter. 

Ligt wat verder weg van Almere, maar de polders zijn zo mooi om rond te struinen 

Dit is een heel goed plan om het aan te laten sluiten op het Wellerzand waar de nodige bomen al zijn 
gepland en diverse fietspaden zijn aangelegd zodat de fietsliefhebber vanuit Emmeloord een 
schitterende rit kan maken richting de Kuinre en Weerribben door een aaneen gesloten fietsroute 
dwars door of langs natuurgebieden. 

Dit plan kan alleen maar worden toegejuicht. Voormalig landbouwgebied omtoveren tot 
natuurgebied met verbinding naar andere natuurgebieden; je droomt er van. Voeg echter niet al te 
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veel recreatieve mogelijkheden, behalve een enkel wandel- en/of fietspad, toe, waardoor het gebied 
hooguit een park wordt met alle rustverstorende gevolgen van dien. 

Ik zou er zeker gebruik van maken. Het Kuinderbos is al een mooi natuurgebied en met aansluiting op 
de Wellerwaard een hele mooie aanwinst voor de Noordoostpolder. 

Het enige waar Nederland nog goed in is, is het agrarische gebeuren. Hier hebben we een 
naam hoog te houden. Dus handen af van onze mooie weiden, akkers enz. Als ik zie wat er 
met Tiengemeten is gebeurd en tussen Werkendam en de Biesbos het bewust naar de donder 
helpen van vruchtbaar grond maak me dit ontzettend kwaad. En de ANWB werkt daaraan 
vrolijk mee. Zou me doodschamen. Dit zegt een geboren Rotterdammer. 
Prachtig de verbinding met Wellerwaard tot stand brengen. 

Dit plan zorgt voor Recreatie dichtbij (een van de thema's van de ANWB). prima plan. 

Dit plan voegt niets toe, kuinderbos is al groot genoeg. 

Ja, zou er zeker gebruik van maken. Kuinderbos is erg mooi en mag nog mooier! 

 

20. Oostkant Dronten 

Dit is een geweldig goed plan. Aan de Oostkant ligt al veel natuur maar kan heel goed uitgebreid 
worden maar dan in samenwerking met de boeren en ondernemers die daar zitten Het zal toch 
fantastisch zijn om door een natuurgebied van Ketelhaven tot aan Harderwijk te kunnen fietsen of 
wandelen en te recreëren. Betrek hierbij Landgoed Vossemeer en Wildrijck. 

Natuuruitbreiding binnen dit gebied is een goede zaak, maar realiseert ook een (ecologische) 
verbinding met de overige natuur. Dit alles dan wel graag in goed overleg en samenwerking met de 
land - en tuinbouwsector. Daarnaast wordt het (nog) meer een toeristische trekker in dit gebied. 

Ik maak er al vaak gebruik van en als het wordt uitgebreid, wordt het nog aantrekkelijker.  
Wat is er mooier dan fietsen en wandelen door mooie natuur? 

Ik ben het helemaal eens met de heer Piet Zwijnenburg (zie 06 oktober 2014). Een aaneengesloten 
strook natuur verhoogt de uitstraling van Flevoland in het betreffende gebied. Het leidt misschien wel 
tot frictie met toekomstplannen van ondernemingen zoals Dorhout Mees en Walibi etc. en daarnaast 
de agrarische ondernemingen. E.e.a. moet echter niet leiden tot draconische maatregelen die de 
kleine onderneming benadeelt (individuele agrarier) terwijl grote concerns bijna ongebreideld hun 
gang kunnen blijven gaan met uitbreidingen. 

Het idee om samenwerking te zoeken is prima. Het plan is nog te vaag. 

Landbouwgrond inleveren voor natuur. Klinkt leuk maar hebben wij over een x-aantal 
jarenjuist geen landbouw gronden nodig met de explosief groeiende wereld bevolkong en de 
daaraan gekoppelde verhoogde levensstandaard? 

Eindelijk een plan die een samenwerking bied tussen boer en natuur. Ik ben benieuwd hoe de 
provincie de verbinding gaat leggen tussen de RVOB, de boer en de natuur. Want de RVOB heeft de 
sleutel tot dit prachtige plan. 

Dit is de sleutel tussen het toerisme aan het Veluwemeer, en de missing link tussen twee mooie 
bossen (Spijkbos en Abbertbos) dit kan een prachtig stukje natuur opleveren en veel recratieplezier. 

Hier liggen nog zoveel unieke mogelijkheden dat het zonde is om deze onbenut te laten. 
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21. Natuurboerderij Vliervelden 

Geweldige combinatie, een mooie interactie tussen natuur en landbouw. Mooi om te kunnen 
genieten van landbouw en natuur: maakt een mooie combinatie in het landschap voor recreatie en 
educatie. we staan immers in het algemeen steeds verder van de landbouw als natuur af. 

Het is heel belangrijk om het landschap waar we van genieten, op dezelfde plek ook te kunnen 
proeven. Een mooie ontwikkeling in dit plan is dat het hier zowel gaat om natuurlandschap als een 
'boerenlandschap', wat met elkaar is verweven. En een bijzondere natuurontwikkeling die heel 
toegankelijk wordt gemaakt door de opzet van horeca en bewoning. Ik ga er zeker gebruik van maken! 

Doorbreken van de scheiding tussen natuur landbouw wonen en recreatie! zonder mix wordt t niks 

Brengt levendigheid in het landschap. 

Er ontstaat een te grote scheiding tussen landbouw natuur en de stad. Een prima oplossing! 

Meer vee in de polder maakt de polder mooi. 

Goed initiatief om mensen meer betrokken te maken met voedsel productie. 

 

22. Pioniernatuur Flevoland 

Uitbreiding fietspaden prima. 

Met akkerranden kun je veel meer doen. Natuur en landbouw versterken elkaar. Goed initiatief 

Veel recreatiemogelijkheden in dit grootschalige gebied. 

Kans om te pionieren, de wetenschap erbij te halen. 

 
 
 

 

    




